
                                    

                                                  

 

                                                  P r o t o k ó ł   Nr XXII/12 

 
s e s j i   Rady    Miasta   Działdowo  

odbytej   w   dniu      28 grudnia     2012 roku  w     sali      konferencyjnej      Urzędu    

Miasta, w zamku, 

pod przewodnictwem  pana Mariana ODACHOWSKIEGO  - Przewodniczącego  Rady 

Miasta. 

 
        Sesja trwała w   godz. 1000 - 1420. 

 
        Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, w sesji zgodnie z załączoną  listą obecności 

uczestniczyło 21 radnych.  

 
Spoza Rady w sesji uczestniczyli :  

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  -  Burmistrz Miasta  

Pan  Ryszard DUCHNA -  Zastępca Burmistrz Miasta   

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ -  Sekretarz Miasta  

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA -  Skarbnik Miasta  

Pani Magdalena RZĄP    - Radca Prawny Urzędu  

Pan Władysław KUBIŃSKI  - Przewodniczący Rady Powiatu Działdowskiego  

Pan Kazimierz KORDECKI - Radny Powiatu Działdowskiego, Przewodniczący 

Ekologicznego Związku Gmin „Działdowszczyzna”   

Pan Ireneusz FALBA - Radny Powiatu Działdowskiego, Prezes PGKiM Sp. z o.o.  

Pan Artur JASIONOWSKI -  Zastępca Komendanta Powiatowego Policji          

Pan Jan FLOREK   - Zastępca Komendanta Powiatowego Straży Pożarnej  

Pani Małgorzata SZYMAŃSKA - Dyrektor MOPS 

Pan Bogdan ULATOWSKI -  Prezes Zarządu Rejonowego PCK 

Przedstawiciele zakładów hotelowo-gastronomicznych w osobach : Pani Lidii Hoffer – 

Restauracja „Lemon Tree” ; pana Józefa Antoszewskiego - restauracja „Przystań” ; 

pani Bożeny Suwińskiej-Daniluk - Hotel Welski;  

Pan kapitan mgr Marek Bartnicki             -  Dyrektor Aresztu Śledczego w Działdowie 

Pani Danuta  Czeczot                                    - nauczycielka, dyrygenta Chóru  

Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta  

Przewodniczący zarządów osiedli    - zgodnie z załączoną listą obecności  

Kilku mieszkańców miasta 

Przedstawiciele lokalnych mediów   
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Przebieg sesji 

Pkt 1 

 
        Pan Marian ODACHOWSKI   - Przewodniczący Rady   otworzył sesję, stwierdził jej 

prawomocność   oraz powitał uczestników obrad.   

 
Ad pkt 2 

 

        Nie zgłoszono wniosków o zmiany w porządku obrad i Rada przystąpiła do jego 

realizacji w brzmieniu ustalonym przez Przewodniczącego, tj. :  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zmiany w porządku dziennym sesji. 

3. Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji.    

4. Sprawy różne. 

5. Sprawozdanie        Przewodniczącego            Rady      o          działaniach         

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie      z    działalności    Burmistrza      w   okresie         międzysesyjnym,  

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady.  

7. Sprawozdanie    przedstawicieli       Gminy    z     działalności    związków      

międzygminnych i stowarzyszenia gmin. 

8. Sprawozdanie   z       prac      Komisji    w     okresie   międzysesyjnym. 

9. Interpelacje  i zapytania. 

 
10. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy-Miasto Działdowo.  

 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Miasta Działdowo na lata 2012-2020.   

 
12. Podjęcie  uchwały     w    sprawie   ustalenia   planu   potrzeb    Gminy-Miasto   

Działdowo w zakresie wykonywania prac społecznie  użytecznych na 2013 rok.  

 
13. Podjęcie       uchwały       w       sprawie      Gminnego        Programu         Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013 rok. 

 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2012.   

 
15. Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia  wykazu wydatków inwestycyjnych 

niewygasających z końcem roku 2012. 
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16. Podjęcie   uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-

Miasto Działdowo na lata 2013-2021.  

 
17. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu miasta na 2013 rok.  

 
18. Podjęcie uchwały w  sprawie   zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Miasta 

Działdowo  na lata 2010-2015. 

 
19. Podjęcie       uchwały    w     sprawie    uchwalenia      rocznego     programu      

współpracy z organizacjami pozarządowymi.  

 
20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na własność 

Gminy-Miasto Działdowo do gminnego zasobu nieruchomości, działki będącej 

własnością Skarbu Państwa.  

 
21. Podjęcie   uchwały   w  sprawie   wyrażenia zgody na nabycie w drodze umowy 

kupna-sprzedaży    prawa    użytkowania wieczystego  nieruchomości   położonych w 

Działdowie na rzecz Gminy-Miasto Działdowo.  

 
22. Podjęcie   uchwały   w   sprawie   wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie 

bezprzetargowym       nieruchomości         położonej        w     Działdowie     przy     

ul. Skłodowskiej,     przeznaczonej na poprawienie warunków zagospodarowania 

nieruchomości przyległej oraz ustanowienia służebności gruntowej.  

 
23. Podjęcie  uchwały   w   sprawie   przyjęcia  Programu Usuwania Wyrobów 

Zawierających Azbest  z Terenu  Miasta  Działdowo  na lata  2012-2032. 

 
24. Rozpatrzenie skargi pana Kazimierza  Schmidta  na działalność  Burmistrza Miasta 

Działdowo.  

 
25. Odpowiedzi na zapytania.  

26. Wolne wnioski i informacje.  

27. Zamknięcie sesji.  
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Ad pkt 3 

 
        21 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada przyjęła protokół poprzedniej sesji bez 

odczytywania.  

 
Ad pkt 4 

 
        Sprawy różne : 

 
Pan Marian ODACHOWSKI   - Przewodniczący Rady :  

Jak to często bywa na naszych sesjach jest to punkt niespodzianek, a ponieważ w grudniu 

bardzo  wiele rzeczy się działo, to w pierwszej kolejności poproszę w tym punkcie o zabranie 

głosu pana Burmistrza,  Bronisława Mazurkiewicza. Bardzo proszę. 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  - Burmistrz Miasta :  

Szanowni państwo!  Otóż   ośmielam   się powiedzieć, iż  stało się tradycją,  że po raz wtóry 

w tym roku na działdowskim zamku - z inicjatywy radnych - zostały zorganizowane 

uroczystości związane z przygotowaniem do Święta Bożego Narodzenia, tzw. działdowska 

zamkowa choinka. Większość z państwa - jak patrzę po twarzach - uczestniczyła w tych 

uroczystościach. Mieliśmy po raz pierwszy możliwość skorzystania z pomieszczeń 

zamkowych i w tych pomieszczeniach zaprezentowali swój kunszt restauratorzy z terenu 

Działdowa i okolic,   z  Powiatu   Działdowskiego. Mogliśmy   nasycić   zarówno    wzrok, 

jak i  podniebienie wytwornymi potrawami wigilijnymi. I dla  i dla tych z Państwa, którzy 

prezentowali  swoje potrawy - w dowód podziękowania - chcieliśmy przekazać dyplomy- 

podziękowania, jak i tradycyjne tabliczki, które symbolizują dobrą kuchnię. Oprócz 

restauratorów również mieliśmy możliwość - dzięki życzliwości pana dyrektora Aresztu 

Śledczego   oraz        Centrum CARITAS - do    tego, żeby   też   kosztować potrawy. Może  

w mniejszym asortymencie, ale w większych ilościach i praktycznie dla każdego, kto w tym 

dniu    odwiedził    plac   zamkowy   starczyło    zarówno  barszczyku  jak  i   innych potraw.  

I dla nich też chcieliśmy złożyć wyrazy podziękowania, tego solidaryzmu, tego wielkiego 

serca, jakim niewątpliwie w tym dniu się okazali.  Są   to  rzeczywiście   takie  święta, gdzie 

ta nasza dobroć, te nasze serce powinno wychodzić na zewnątrz. Aczkolwiek obserwując 

społeczeństwo Działdowa jestem głęboko o tym przekonany, że  to okazywanie serc jeden 

drugiemu  przez   większość  tego społeczeństwa ma miejsce na co dzień i niech tak będzie, 

bo im jest się lepszym dla innych, tym się jest najlepszym dla siebie. I ta paremia niech nam 

towarzyszy każdego jednego dnia naszego życia w Działdowie (oklaski ). 

Wierzę, że   przez te  oklaski    ta paremia  została   przyjęta   i   będzie   przez    wszystkich,  
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tu obecnych, wcielana w życie. To tyle tytułem wstępu, a teraz bardzo proszę restauratorów, 

którzy wystawiali się na salach zamkowych  w dniu 16 grudnia o wystąpienie,  żebym mógł 

im oficjalnie na forum Rady Miasta przekazać podziękowania i wręczyć dyplomy oraz 

tabliczki, a byli to :  

1. Pan kapitan mgr Marek Bartnicki – Dyrektor Aresztu 

2. Pani Lidia Hoffer – właściciela Restauracji Lemon Tree 

3. Pani Bożena Suwińska-Danilug – Restauracja Hotel Welski 

4. Państwo Barbara i Józefa Antoszewscy – Restauracja Przystań Narzym Kolonia 

5. Pani   Danuta    Czeczot   wraz  z    chórem – nauczyciel   muzyki   dyrygent    chóru 

w Gimnazjum nr 2 

6. Pan Andrzej Skała. 

 
Pan Marian ODACHOWSKI   - Przewodniczący Rady: 

Dziękujemy panu Burmistrzowi. Gratuluję  raz   jeszcze  Państwu. Jeżeli zechcą Państwo 

z nami pozostać to zapraszamy, jeżeli obowiązki wzywają, to serdecznie dziękujemy. 

Proszę o zabranie głosu Prezesa PCK. 

 
Pan  Bogdan ULATOWSKI - Prezes Zarządu Rejonowego PCK: 

Panie Przewodniczący! Panie i panowie radni! Panie Burmistrzu! Zaproszeni goście! 

Przyjaciele!  

Mam zaszczyt od kilku lat brać udział, dzięki państwa zaproszeniu, w sesjach Rady 

Miasta. Mam nadzieję, że jest to uhonorowanie dla naszej działalności. Staramy się 

pomagać wszystkim tym, którzy tej pomocy potrzebują zawsze, a nie tylko od święta.   

Wspaniałymi  były  słowa  pana  Burmistrza,  który podkreślał,  jak   ważną   rzeczą jest 

to, że każdy z nas winien pomagać tym, którzy tego potrzebują.  

W uznaniu zasług pana Burmistrza Kapituła Odznaki Honorowej Polskiego Czerwonego 

Krzyża, czyli naszego najwyższego odznaczenia, dziękując za współpracę z naszą 

organizacją postanowiła uhonorować pana Burmistrza odznaką honorową PCK  trzeciego 

stopnia. Odznakę tę pan Burmistrz miał odebrać w Sejmiku Wojewódzkim, niestety nie 

mógł, ale   sądzę,  że dobrze się stało, bo   chyba lepiej, gdyż  widzą   to  ludzie,   którzy 

na co dzień z nim współpracują. Działalność Rady i pana Burmistrza również docenił 

Sejmik Wojewódzki,    który  przyznał    panu    Burmistrzowi   statuetkę   za współpracę 

z organizacja PCK. Bardzo proszę pana Burmistrza o podejście do nas. ( oklaski)  

        Pozwólcie państwo jeszcze dwa zdania : Uhonorowana została pierwsza osoba 

naszego grodu, ale współpracujemy przecież ze wszystkimi spośród państwa. I nasz    

Zarząd   -  w     podziękowaniu    za    tę   współpracę  -   chciałby     przekazać  na     ręce  

 



 6
 
Przewodniczącego Rady Miasta coś, co kojarzy nam się z naszą działalnością, państwa 

działalnością i  jednocześnie jest wynikiem konkursu plastycznego pod wspaniałym 

tytułem : „Twoja krew ratuje życie”. Jest to statuetka wykonana przez jedną z uczennic 

Liceum w Rybnie i taką statuetką chcieliśmy Państwu podziękować za współpracę. Napis 

brzmi : „Radzie Miasta Działdowo”. Pani Prezes bardzo proszę o przekazanie panu 

Przewodniczącemu. Mam    nadzieję, że znajdzie poczesne miejsce.  (Przekazana 

Przewodniczącemu Statuetka przedstawia   serce z kroplą krwi po środku, trzymane przez 

dwie dłonie) (oklaski) 

I ostatnie zdanie : Chciałbym Państwa poinformować, że odznaczony przed chwilą laureat 

pan Burmistrz jest również jednym z czynnych Honorowych Dawców Krwi. Mam 

nadzieję, że ci, którzy mogą pójdą  w jego ślady. Dziękujemy bardzo. (oklaski)  

 
Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady :   

Tego co prawda    nie   było w programie,   ale   dziękuję   w imieniu własnym i państwa, 

a statuetka znajdzie na pewno godne miejsce w Biurze Rady.  

Proszę jeszcze o zabranie głosu Przewodniczącego Rady Powiatu. 

 
Pan Władysław KUBIŃSKI  -  Przewodniczący Rady Powiatu :  

Panie Przewodniczący! Szanowna Rado! Szanowni goście!  

Zbliża się Nowy    Rok i   chciałbym   w   imieniu  Starosty, który jest dzisiaj w Olsztynie, 

i w imieniu własnym przekazać państwu życzenia z tejże okazji. Chciałbym państwu 

życzyć, abyśmy  za rok  spotykając się w tym miejscu byli dumni ze swych osiągnięć, byli 

dumni z siebie, że żeśmy się przyczynili   do  tych osiągnięć i   żeby   dumni byli również 

z nas nasi mieszkańcy. Żebyśmy   byli zdrowi, żebyśmy   mogli   z optymizmem patrzeć 

w przyszłość, tego Wam bardzo, bardzo serdecznie życzę. Tak się stało, że przede mną 

wszyscy coś tu przynosili, chciałbym się włączyć w ten nurt i już nie jako 

Przewodniczący Rady Powiatu, a jako Prezes Polskiego Stowarzyszenia Diabetyków 

chciałbym podarować Radzie również taki skromny prezent, którym są książki, które 

żeśmy wydali przez nasze koło,  której byłem redaktorem. Mam nadzieje, że przydadzą 

się nie tylko chorym, ale i tym, którzy nie chcą być chorymi. Panie Przewodniczący 

chciałem panu to uroczyście przekazać. ( oklaski) 

 

Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady :   

Dziękujemy,   panie Przewodniczący,   mylę że, w przerwie, albo po zakończeniu    sesji 

te książeczki będziemy mogli odebrać z pożytkiem dla siebie i swoich znajomych. 
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Ad pkt 5 

 
        Sprawozdanie    Przewodniczącego  Rady   o   działaniach    podejmowanych   w    okresie 

międzysesyjnym :  

 
Pan Marian ODACHOWSKI  -  Przewodniczący Rady :  

Kontynuując wątek  podziękowań   chciałbym   przyłączyć  się do podziękowań pana 

Burmistrza i wyróżnić tych z państwa radnych, którzy zaangażowali się w organizację 

zamkowej wigilii, a w szczególności inicjatorce, pomysłodawczyni    - pani radnej Renacie 

Waszczak,  pani    radnej    Stanisławie Żywickiej,   panu radnemu Edwardowi Radomskiemu 

i wielu, wielu   innym,  którzy także wkładem finansowym bądź rzeczowym przyczynili się 

do organizacji tej wspaniałej imprezy. 

        Chciałbym      również    serdecznie       podziękować       tym    z     państwa    radnych - 

a miło mi, że to byli prawie wszyscy -  którzy zaangażowali się w organizację   tzw. 

szlachetnej paczki.    Droga   mejlową   na moje ręce nadszedł certyfikat z podziękowaniem 

od Stowarzyszenia Wiosna,  z    podpisem    księdza   Jacka   Wiosny  i   z  podziękowaniem, 

i gratulacjami dla Państwa. On jest na moje nazwisko, ale to jest dla   państwa. Chciałbym   

również    zapoznać państwa z fragmentem     relacji z dostarczenia i rozpakowania paczki 

przez wolontariuszy : „Pani Alicja -  zastrzegam, że imię może być fikcyjne, czyli anonimowe 

- pani Alicja była zaskoczona ilością paczek. Na twarzach członków rodziny było widać 

radość i uśmiech. Pojawiły się również   łzy w oczach.   Pani Alicja  nie potrafiła wyrazić 

słowami tej radości, że ktoś o hojnym sercu jej pomógł i sprawił taki prezent. Najbardziej 

ucieszyła się z sedesu. Również  żywność sprawiła radość rodzinie i to umożliwiło 

wyprawienie spokojnych świat”.  Chcę   również   przy   tej    okazji  poinformować państwa  

i szczególnie podziękować Przewodniczącej Zarządu Osiedla nr 11, pani Joannie Orłowskiej,   

która  była też darczyńcą  i   sama   zorganizowała  szlachetną  paczkę dla rodziny, która jest 

w potrzebie.  

Wypełniając swój obowiązek chciałbym poinformować, że w okresie międzysesyjnym : 

- 16 listopada -  wspólnie z   pracownikiem   Urzędu,   panem    Łukaszem  Prokopowiczem,  

w zastępstwie pana Burmistrza  - uczestniczyłem w tzw. Kongresie Liderów. Kongres ten 

odbył się w Warszawie.  Jego gościem specjalnym, honorowym  był profesor Ladisław 

Dowbor ; miał bardzo piękne, interesujące wystąpienie o problemach, bolączkach 

współczesnego świata, ale  też  jakby  nie uciekając  od   tego,   co  ma  miejsce  i  dzieje się 

w Polsce, 

 
- 4 grudnia   wspólnie z panem Burmistrzem uczestniczyliśmy w sesji dziecięco-

młodzieżowej. Sesja   była zorganizowana  przez   nauczycielki  ze  Szkoły Podstawowej nr 3  
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w Działdowie ; panią Barbarę Narkowicz i panią Alicj ę Karwowską. Okazją do jej organizacji 

był kończący się  Rok Korczakowski, a ilustracją tego, co się działo podczas obrad tej mini 

rady dziecięco-młodzieżowej jest  dekoracja po mojej lewej, a państwa prawej stronie. Jak 

państwo widzą na fundamencie bardzo solidnym -   „My, to jutro” - stanęły cegły. Mur  może 

się trochę waha, ale podstawa na pewno jest solidna, a chodzi, oczywiście, o naszą przyszłość    

-  o dzieci i młodzież. Natomiast na tych paczkach, cegiełkach znajdują się pytania, które 

dzieci i młodzież  zadała panu Burmistrzowi. Pytania były różne,  czasami bardzo trudne, 

wymagające skupienia, rzeczowej, merytorycznej odpowiedzi, ale też będące przejawem   

tego, co   naszą młodzież, nasze dzieci nurtuje, co   boli,   czego oczekują  także   od    nas - 

od władz miasta. Myślę że  warto w przerwie zapoznać się   z tymi  pytaniami, 

 
        - do   pana Burmistrza, ale także do wiadomości Rady Miasta wpłynęło pismo podpisane 

przez Prezesa Zarządu   Stowarzyszenia wspierającego rozwój Lidzbarka  „Wrota  Mazur”.  

W  którym to piśmie pan prezes i członkowie Zarządu zwracają się z apelem  o rozważenie 

możliwości usytuowania w Działdowie - na budynku, albo  obok budynku byłych koszar -

tablicy informacyjnej, związanej z funkcjonowaniem w tym miejscu  obozu nakazowo-

rozdzielczego NKWD.  W uzasadnieniu pan Rzeszutko wskazuje, że    informacja i wiedza, 

że tam był obóz koncentracyjny jest dość powszechna  i znana, są  bowiem tablice 

informujące o śmierci arcybiskupa Juliana  Antoniego Nowowiejskiego i biskupa Leona 

Wetmańskiego, natomiast informacji, że  był tam  po II wojnie obóz NKWD trudno się 

doszukać i być może warto  byłoby taką tablicę, taką informację zawrzeć, 

 
- Polskie Górnictwo     Naftowe i    Gazownictwo    zwróciło   się   do   Rady Miasta z prośbą 

o    podjęcie   uchwały, w    której   mielibyśmy  ustanowić nowy, odrębny  wzór  deklaracji 

na podatek   od    nieruchomości dla  tejże firmy.  Po   zasięgnięciu    opinii    Komisji    

Budżetu i Finansów, wspólnie z panem Burmistrzem  odpowiedzieliśmy, że nie widzimy  

takiej  możliwości, a obowiązujący w mieście wzór deklaracji podatkowej  w zasadzie nie 

odbiega znacząco od tego, które  Polskie Górnictwo  Naftowe i Gazownictwo nam sugeruje, 

 
- chciałbym również poinformować  państwa, że do pana Burmistrza, a także do wiadomości 

Towarzystwa Miłośników Ziemi Działdowskiej wpłynął wniosek pana    radnego Zenona 

Gajewskiego, o którym już wspominał. A   wniosek dotyczy godnego upamiętnienia jednego 

z miejsc masowych pochówków pomordowanych więźniów działdowskiego obozu, tzw. 

lasku żwirskiego. Myślę że,  pan Burmistrz    w stosownym czasie się  odniesie do tego 

wniosku, bo już pewne działania zostały w tym kierunku podjęte, 
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- chciałbym również poinformować państwa, że na moje ręce  dla wszystkich państwa  

nadeszły  życzenia świąteczne i noworoczne, między innymi od :   

          Pana Piotra Żuchowskiego - Sekretarza Stanu w Ministerstwie Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego ,  

          Pana Jacka Protasa - Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego i pana Juliana 

Osieckiego  - Przewodniczącego Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego, 

          Pana Mariana Janickiego – Starosty Działdowskiego  i pana Władysława Kubińskiego 

– Przewodniczącego Rady Powiatu, 

         Pana Sławomira Gutkowskiego – prezesa  Zarządu Warmińsko-Mazurskiego Funduszu 

„Poręczenia Kredytowe”  

        Zarządu  spółek Hainz Glass i Hainz Plastic  

        Dyrekcji i pracowników SP ZOZ w Działdowie, 

        Komendy Powiatowej Policji w Działdowie, 

       Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Działdowie, 

       Komendy Hufca ZHP w Działdowie,  

        Zarządu Koła Polskiego Stowarzyszenia  na Rzecz Osób z Upośledzeniem Umysłowym 

wraz z wychowankami i uczestnikami oraz kadrą OREW i WTZ, 

       Dyrekcji i pracowników Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Działdowie, 

       Dyrekcji, pracowników i uczniów Gimnazjum nr 2 w Działdowie, 

       Dyrekcji, pracowników i dzieci Przedszkola Miejskiego nr 1 w Działdowie, 

      Działdowskiej firmy LOCA, jeżeli komuś z państwa ta nazwa nic nie mówi, to proszę 

sięgnąć do portfela po legitymację radnego,   

      Serdeczne   pozdrowienia    dla    koleżanek   i   kolegów   radnych nadesłał nam również 

z Parlamentu Europejskiego kolega, pan radny Zenon Gajewski.  

 
 
Ad pkt 6 

 
        Sprawozdanie  z    działalności    Burmistrza     w   okresie     międzysesyjnym,  zwłaszcza 

z wykonania uchwał Rady : 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ      -    Burmistrz         Miasta    złożył     sprawozdanie   

z   działalności   Burmistrza    w  okresie   międzysesyjnym,     zwłaszcza     z wykonania   

uchwał   Rady  za  okres  od 09 listopada do 27 grudnia  2012 roku   ( stanowi ono załącznik 

do protokołu).   
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Ad pkt 7 

 
        Sprawozdanie    przedstawicieli       Gminy    z     działalności    związków      

międzygminnych i stowarzyszenia gmin : 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  -  Burmistrz Miasta :  

Chciałbym      poinformować    Szanownych      państwa,      że    na początku grudnia    

uczestniczyłem w Zgromadzeniu  Związku Gmin Warmińsko-Mazurskich. Przedmiotem  tego 

Zgromadzenia było między innymi ustalenie składek członkowskich na 2013 rok.  Pragnę 

poinformować,  że składka członkowska pozostała na niezmienionym poziomie, tj.  50 groszy 

od mieszkańca. Poza tym były inne sprawy, ale już nie tak istotne, żeby były przedmiotem 

mojego   wystąpienia. Dziękuję.   

  
Pan Adam STOLARSKI - Przedstawiciel miasta w Ekologicznym Związku Gmin 

„Działdowszczyzna” : 

W dniu 11 grudnia odbyło się dziewiąte Zgromadzenie  Ekologicznego Związku Gmin 

„Działdowszczyzna” w Działdowie, na którym  podjęto następujące uchwały :   

- w sprawie zmiany w budżecie na 2012  rok. Ostatecznie budżet wygląda w ten sposób,  

że dochody kształtują się na poziomie 3 553 226, 41 zł , wydatki 2 641 812 złotych, 

- w      sprawie   ustalenia składki członkowskiej  na  2013 rok.   Tę  składkę  uchwalono  

na jednego mieszkańca w wysokości 1,50 zł w stosunku rocznym, 

- w sprawie współfinansowania selektywnej zbiórki odpadów od  mieszkańców członków 

Związku w 2013 roku.  To    współfinansowanie    odbywa   się  w  cyklu miesięcznym 

na jednego mieszkańca w kwocie 0,526 zł.   Gmina-Miasto Działdowo taką składkę 

zapłaci w wysokości    11 534 złote, 

- kolejną uchwałą, którą podjęliśmy była uchwała w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalania wysokości tej opłaty.  

Ustalono    stawkę    opłaty za   gospodarowanie  odpadami komunalnymi w wysokości 

20 złotych miesięcznie od mieszkańca, ale obniża się tę   stawkę do 10 złotych 

miesięcznie  od    mieszkańca,  jeżeli    odpady  komunalne    są    zbierane i   odbierane 

w    sposób selektywny,   

- kolejną uchwałą    było    określenie terminu,  częstotliwości  i   trybu uiszczenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Ustalono, że opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi uiszcza się miesięcznie w terminie do dziesiątego dnia każdego 

miesiąca za poprzedni miesiąc, którego dotyczy obowiązek ponoszenia opłaty. I   będzie 

można tę opłatę uiszczać w formie gotówkowej w kasie Ekologicznego Związku albo 
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przelewem na rachunek bankowy  Związku. Ponadto gminy mają jeszcze 

dodatkowe punkty przyjmowania tej wpłaty, 

- podjęto    też  uchwałę w   sprawie   określenia   wzoru   deklaracji   o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez właściciela nieruchomości, 

- podjęto uchwałę w sprawie określenia  szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania   odpadów    komunalnych   od   właścicieli     nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów, 

- podjęto uchwalę w   sprawie  podziału  obszaru   Ekologicznego   Związku  Gmin   

„Działdowszczyzna” na sektory odbierania odpadów komunalnych. I, proszę państwa, 

jeżeli chodzi o nasze miasto   to ten obszar podzielono na dwa sektory. Sektor pierwszy 

to centrum, osiedle  Księżodworska,   osiedle Polna,   osiedle  Lidzbarska oraz 

Rudolfowo.  I sektor drugi ; osiedle Nidzicka, osiedle Nidzicka Wschód,  osiedle 

Ogródki, osiedle Leśna oraz Malinowo. Wszystkie gminy, które należą do Związku 

Ekologicznego mają przydzielone sektory, których jest  13, 

- kolejną uchwałą było ustalenie stawek opłat za przyjmowanie odpadów na instalacji 

składowania odpadów komunalnych, zlokalizowanej w miejscowości Zakrzewo i stacji 

przeładunkowej odpadów wraz z sortownią w Działdowie  przy  ulicy Przemysłowej 61. 

Stawkę ustalono w dwóch okresach.  Od  1   stycznia 2013 do 30 czerwca 2013 ta stawka 

wynosi 238,04 zł brutto, a od lipca do 30 grudnia 2014 - 210 złotych, 

- kolejną uchwałą było  uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Związku na lata  

2013-2018 oraz jednej z   ważniejszych uchwał - uchwalono budżet Ekologicznego  

Związku     Gmin   „Działdowszczyzna” na   rok 2013.  Powiem   tylko, nie    wchodząc 

w szczegóły, że dochody budżetu Związku zaplanowano na 11 513 504 złote, natomiast 

wydatki na 11 610 007 złotych. Bardzo dziękuję.   

 

Ad pkt 8 

 
        Sprawozdanie z prac Komisji w okresie międzysesyjnym: 

 
Pani Irena MENDERSKA  - Przewodnicząca   Komisji   Budżetu i Finansów   

poinformowała, że w   okresie  między sesjami odbyły się dwa   posiedzenia Komisji. 

        Pierwsze  7 grudnia br., na którym Komisja : 

-  po wysłuchaniu pozytywnych opinii o projekcie budżetu miasta na rok 2013 Komisji:  

Spraw Społecznych i Porządku Publicznego ; Oświaty,  Kultury, Sportu i Turystyki oraz 

Gospodarki i Ochrony Środowiska -   wydała ostateczną  pozytywną opinię o projekcie 

budżetu miasta na rok 2013, 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2013- 2021, 
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- negatywnie zaopiniowała wniosek Polskiego   Górnictwa   Naftowego i Gazownictwa S.A. 

w   Warszawie o  podjęcie uchwały  w  sprawie  obowiązującego  dla spółki wzoru deklaracji   

na podatek od    nieruchomości. Stwierdzając, że projekt deklaracji   złożony przez spółkę, nie 

odbiega w znaczny sposób od wzoru obowiązującego w naszej gminie. 

        Drugie posiedzenie  odbyło się w dniu 27 grudnia br. Na   tym posiedzeniu Komisja  

pozytywnie zaopiniowała projekty  uchwał  Rady Miasta w sprawach :   

-   zmian w budżecie miasta na rok 2012, 

-   ustalenia  wykazu wydatków inwestycyjnych niewygasających z końcem roku 2012, 

-  uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 2013-

2021, po zmianach, 

-   budżetu miasta na 2013 rok -  po zmianach. Dziękuję. 

 
Pan Edward RADOMSKI  - Przewodniczący Komisji  Gospodarki i Ochrony Środowiska 

przekazał, że Komisja obradowała w dniu 27 grudnia br. Przedmiotem obrad było przyjęcie  

siedmiu projektów uchwał, i tak:  

1) pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały Rady Miasta w sprawie  Regulaminu 

utrzymania   czystości    i     porządku   na    terenie      Gminy-  Miasto   Działdowo. 

Za pozytywną opinią głosowało 12 osób, 2 osoby się wstrzymały, 

2) 8 głosami „za”, przy 5 „wstrzymujących się” pozytywnie  zaopiniowano projekt 

uchwały Rady Miasta w sprawie zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Miasta 

Działdowo  na lata 2010-2015, 

3) w kolejnym punkcie jednomyślnie, pozytywnie zaopiniowano projekt  uchwały Rady 

Miasta w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na własność Gminy-

Miasto Działdowo do gminnego zasobu nieruchomości, działki będącej własnością 

Skarbu Państwa,   

4) w kolejnym punkcie zaopiniowano projekt uchwały Rady Miasta w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży    prawa    użytkowania 

wieczystego  nieruchomości   położonych w Działdowie na rzecz Gminy-Miasto 

Działdowo. Radni  jednomyślnie pozytywnie  zaopiniowali  projekt tej uchwały, 

5) jednomyślnie pozytywnie zaopiniowano projekt  uchwały Rady Miasta w sprawie 

wyrażenia  zgody   na   sprzedaż w trybie bezprzetargowym nieruchomości położonej 

w     Działdowie przy ul. Skłodowskiej, przeznaczonej na poprawienie warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej oraz ustanowienia służebności gruntowej, 

6) w kolejnym punkcie Komisja zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta   w sprawie 

przyjęcia  Programu Usuwania Wyrobów Zawierających Azbest  z Terenu  Miasta  

Działdowo  na    lata    2012-2032.   11 osób   było   za przyjęciem  projektu uchwały, 

3 osoby się wstrzymały, 
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7) w ostatnim punkcie rozpatrywaliśmy skargę pana Kazimierza Schmidta na działalność 

Burmistrza Miasta Działdowo. Po rozpatrzeni tej skargi i wysłuchaniu stron Komisja 

w głosowaniu uznała  skargę pana Kazimierza  Schmidta   za   bezzasadną. 11 osób 

było za takim postanowieniem,  1 osoba się  wstrzymała i 1 osoba była przeciwna. 

Dziękuję. 

 
Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady : 

Jedna osoba wyłączyła się z głosowania.  

 
Pan RADOMSKI  :  

Tak, jedna osoba nie głosowała. 
 

Pani   Elżbieta   KONARZEWSKA  - Przewodniczącą    Komisji     Oświaty, Kultury, 

Sportu i Turystyki poinformowała, że Komisja w okresie międzysesyjnym obradowała dwa 

razy.  

        Pierwsze posiedzenie odbyło się 5 grudnia br., a jego  przedmiotem  było zaopiniowanie 

projektu budżetu miasta na rok 2013 w zakresie działania Komisji. Projekt ten jednogłośnie 

został zaopiniowany pozytywnie. Opinia    Komisji w   sprawie  budżetu została przekazana 

na ręce Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów w dniu 7 grudnia. 

        Drugie posiedzenie Komisji odbyło się 27 grudnia, na którym jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowano  projekt uchwały Rady Miasta w sprawie uchwalenia rocznego     programu  

współpracy z organizacjami pozarządowymi. Ponadto Komisja opracowała projekt planu 

pracy Komisji na 2013 rok. Dziękuję. 

 
Pan Andrzej TESSAR – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego przekazał, że na posiedzeniu w dniu7 grudnia zaopiniowała  cztery projekty 

uchwał, i tak: 

1) pozytywnie -  jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta przyjęcia 

Strategii Integracji   i   Rozwiązywania   Problemów   Społecznych Miasta Działdowo 

na lata 2012-2020, 

2) pozytywnie -  jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie   

ustalenia   planu   potrzeb    Gminy-Miasto   Działdowo w zakresie wykonywania prac 

społecznie  użytecznych na 2013 rok, 

3) pozytywnie  jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta  w sprawie 

Gminnego    Programu      Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

na 2013 rok, 
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4) i ostatni projekt uchwały - pozytywnie przy 8 głosach „za” i 2 „wstrzymujących się” 

zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy-Miasto Działdowo. Dziękuję. 

 
Pan Leszek   GOŁĘBIEWSKI  - Przewodniczący   Komisji   Rewizyjnej      poinformował, 

że na posiedzeniu w dniu 28 listopada Komisja zapoznała się z aktualnym stanem realizacji 

projektu  „Adaptacja budynku Ratusza w Działdowie na Interaktywne Muzeum Państwa 

Krzyżackiego wraz z zagospodarowaniem otoczenia”. Członkowie Komisji uczestniczyli 

również w    wizji   lokalnej na Ratuszu oraz  brali   udział w  radach budowy tej inwestycji. 

W dniach od 13 do 29 listopada 2012 roku przeprowadzono kontrolę realizacji inwestycji 

dofinansowanej ze środków   unijnych, tj.  zadanie   pn. „ Rewitalizacja   parku   Jana   Pawła 

II w Działdowie”. Protokół  tej kontroli jest dość obszerny i szczegółowy, a o jego  

przedstawienie poproszę kierownika Zespołu kontrolnego, kolegę Edwarda Radomskiego. 

Dziękuję. 

 
Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady Miasta : 

Bardzo proszę o skróconą wersję tego protokołu, może  same wnioski nawet. 

 
Pan Edward RADOMSKI  - Kierownik zespołu kontrolnego:  

Proszę   państwa, Zespół     kontrolny, to cały skład Komisji. Tak, jak   kolega    powiedział, 

w listopadzie     kontrolowaliśmy  działalność   pana  Burmistrza.    Kontrola ta odbyła   się   

w   Wydziale Rozwoju i Promocji  Miasta. Wcześniej poprosiliśmy panią Naczelnik,  żeby 

przygotowała nam dokumenty, które są w zasobie naszych zainteresowań i w ciągu dwóch 

tygodni przejrzeliśmy tę dokumentację. Jak kolega powiedział na wstępie -  Zespół kontrolny 

odstąpił od kontroli zdania „Adaptacja budynku Ratusza  w Działdowie na   Interaktywne 

Muzeum Państwa   Krzyżackiego” oraz  „Rewitalizacja budynku wraz z otoczeniem przy 

ulicy  Wolności 64”.  Kontrola ta nie mogła się odbyć  zgodnie z § 97 pkt 1 naszego Statutu. 

Komisja postanowiła, że podejmie kontrolę po zakończeniu tych zadań. Natomiast   dosyć   

szczegółowo   przejrzeliśmy    dokumentację     związaną z rewitalizacją parku im. Jana Pawła 

II w Działdowie. Przedstawię tylko końcowe zapisy, wnioski pokontrolne :  Analiza 

dokumentów związanych z  realizacją projektu  pn. ”Rewitalizacja  parku  im. Jana Pawła II 

w Działdowie” nie  wykazała   żadnych niedociągnięć i nieprawidłowości. Zadania, 

wynikające z zawartych umów, wykonywane były terminowo, zgodnie z przyjętymi 

harmonogramami finansowo-rzeczowymi. Dokumentacja inwestycji przynależna Wydziałowi 

Rozwoju i Promocji prowadzona  była starannie i spełniała standardy     formalno-prawne.   

Rozliczenia   finansowe    w    Urzędzie    Marszałkowskim w Olsztynie prowadzone były 

rytmicznie    według   wcześniej   ustalonych     harmonogramów -  były   to    tzw. transze.  
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Po  zakończeniu poszczególnych  etapów  tej  inwestycji   dokumentacja była przedstawiana 

w Urzędzie Marszałkowskim. A  po sprawdzeniu merytorycznym i rzeczowym tej 

dokumentacji następowało finansowanie transzowe tych zadań. Koordynacja czynności 

pomiędzy inwestorem, inżynierem   kontraktu, a   wykonawcą   była   właściwa. Interesował 

nas również audyt, który przeprowadzono w trakcie tej inwestycji. Otóż     obligatoryjny jest 

zapis, który zobowiązuje do przeprowadzenia takiego audytu  inwestycji  po   poniesieniu 

50%  wydatków  całkowitej  wartości  projektu. W tym przypadku również taki audyt został 

przeprowadzony przez zewnętrzną firmę  - Zakład Usług Księgowych i Doradztwa 

„EKSPERT-FIN” Spółka z o.o. z siedzibą w Olsztynie.  I opinia   była   pozytywna   

dotyczącą   przebiegu inwestycji, finansowania i terminów, jakie w  harmonogramach 

wykonawca i inwestor planowali.  

Nasze  spostrzeżenie   poza   protokołem, być może   ono   się przyda. Otóż  stwierdziliśmy, 

że  w Wydziale - w czasie realizacji tego zadania - była   duża rotacja pracowników. I   gdyby 

to miało być zasadą w tym Wydziale, to w momencie  dużych inwestycji - które przed nami 

stoją – może  to  być  pewnym minusem. Także należy dostrzegać  problem  i   ewentualnie 

na bieżąco reagować, jeśli chodzi o politykę zatrudnienia w tym Wydziale. Dziękuję.  

 
 
 Ad pkt 9 

 
        Interpelacje  i zapytania : 

 
Radny pan Zenon GAJEWSKI : 

Panie Przewodniczący, oprócz pozdrowień dla koleżanek i kolegów radnych z Parlamentu 

Europejskiego przekazałem także pozdrowienia na ręce pana Burmistrza dla niego, jak i dla 

wszystkich pracowników Urzędu Miasta. 

        Jeżeli chodzi zaś o wspomniany wniosek w sprawie lasku Żwirskiego to - jak pan 

wspomniał - pan Burmistrz się do tego odniesie. Natomiast szkoda, że pan nie zdecydował się 

na przeczytanie tego wniosku.  Nie zajęłoby to panu więcej niż minutę - to tyle w tej sprawie. 

        A   pytanie   mam   do   pana  Burmistrza Duchny    w   związku z   tym,  że   złożyłem 

do Burmistrza, a pan odpowiedział  mi pisemnie  na dwa wnioski z 6 lipca. Jeden z nich 

dotyczył wiaty na ulicy Nidzickiej. W grudniu dopytywałem się o to na Komisji, 

odpowiedział mi pan, że nie może to tam być ustawione z powodów technicznych, ogólnie  

mówiąc – braku miejsca itd.   Natomiast  ja   otrzymałem  od  pana pismo z 12 lipca, panie 

Burmistrzu, o następującej treści: „Natomiast w nawiązaniu do wniosku dotyczącego wiaty 

przystankowej - w związku  z tym, iż nie zabezpieczono środków finansowych na podobny 

cel w obecnym  roku budżetowym,   zostaną   zweryfikowane  możliwości   finansowe gminy  
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w  tym   zakresie i jeśli będzie to możliwe – wykonamy jej montaż jeszcze w tym roku bądź 

wydatki na cele zaplanowane zostaną w budżecie Gminy-Miasto Działdowo   na rok 2013, 

jeżeli Rada   Miasta   Działdowo wyrazi taką wolę”.  I   teraz   tak :   Tę odpowiedź pisemną 

ja przekazałem co najmniej kilkunastu osobom zainteresowanym sprawą, a  ponieważ udzielił 

mi pan zupełnie innej odpowiedzi przed świętami, więc  teraz proszę mi powiedzieć, jak mam 

tych ludzi poinformować  w tej sprawie ?      

 
Radny pan Marek DWÓRZNIK  : 

Panie Burmistrzu, na jakim etapie jest budowa biogazowni?  

 
Radna pani Wanda MILEWSKA   : 

Proszę    państwa, ja     chciałabym  poruszyć   problem    związany    z      bezpieczeństwem 

na   naszych  drogach.  Na  ulicy  Konopnickiej mieszka   kilka    rodzin z    małymi   dziećmi 

i sygnalizują mi znów problem, który jest istotny, i aktualny od kilku lat. Mianowicie : Mimo 

znaku ograniczenia ruchu do 40 km/h   ostatnio mieszkańcy naszego miasta  - młodzi 

zapewne - wpadli na jeszcze  lepszy pomysł,  otóż    odbywają się tam często  wyścigi 

samochodowe. I ten znak  -  komórka miejska, która odpowiada za jego wymianę wie 

doskonale  -  jest wymieniany chyba najczęściej w mieście. Znak stoi  naprzeciwko mojego 

domu  i jak wychodzę to go  na  ogół  nie   ma.    Ten   znak  nie  rozwiązuje   problemu   

bezpieczeństwa i  zasugerowano mi,  żeby  poruszyć  problem umieszczenia znaku „zakaz 

wyprzedzania” lub też  „uwaga przejście dla pieszych” z sygnalizatorem świetlnym, co  może   

ograniczyłoby  w pewien sposób nadmierną prędkość  samochodów, bo,   niestety, nie    jest 

to ulica bezpieczna. I  bardzo proszę o rozwiązanie tego  problemu,  bo  od  sześciu  lat 

zmagamy się z tym   i jakoś znak „ograniczenie szybkości do 40 km/ha” nie rozwiązuje 

problemu. Dziękuję.  

 
Radny pan Michał STRUZIK  : 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado!  Panie Burmistrzu !  

Wsłuchiwałem się w sprawozdanie  Komisji   Rewizyjnej   dotyczące   kontroli   inwestycji 

na terenie miasta i uważam, że wrzucenie do jednego worka wszystkich trzech inwestycji  pod 

względem  kontrolnym chyba było bezzasadne. O ile w przypadku parku. O ile   w przypadku  

medyka    były,  powiedzmy, obiektywne czynniki wpływające na realizację tych    

inwestycji, to    bardzo   zastanawia  mnie stanowisko  Komisji  w sprawie Ratusza. Bo, nie 

wiem czy państwo pamiętacie, już któryś raz pytam : Co jest, jeżeli chodzi o kwestię 

wykonania tej  inwestycji?    I ja dzisiaj  z  tego  sprawozdania nie dowiedziałem się dlaczego 

i skąd wynikają  opóźnienia  w   realizacji  tej inwestycji.  Z  tego  co   wiem, proszę państwa,  
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to zarówno  pan   Burmistrz, jak    i służby   dwoiły  się  i   troiły,  żeby  ta  inwestycja ruszyła 

do przodu, natomiast ani słowa jeżeli chodzi o Komisję Rewizyjną  - po stronie wykonawcy. 

Jakie     skutki   będzie   w  przyszłości niosło, proszę państwa, to my wiemy. Żeby za chwilę 

tak nie było, że te pieniążki trzeba będzie do marszałkowskiego oddawać. Panie radny 

Radomski, chciałbym chociaż krztyny dowiedzieć się, co z tą inwestycją, bo oświetlenie 

ratusza  jest   imponujące, a terminy w dalszym ciągu są, niestety, ale kładzione.  A Komisja 

praktycznie  wrzuciła do jednego worka     medyk plus ratusz, pozamiatała i dziękuję bardzo - 

informacji  żadnej. Proszę o szczegółowe informacje w sprawie ratusza. Dziękuje bardzo.  

 
Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI   : 

Proszę państwa, jeszcze jedna sprawa bardzo mnie niepokoi, ponieważ na posiedzeniu 

Komisji 5 bądź 7  grudnia temat ratusza stawał i padło  pytanie  : Czy  zostanie dotrzymany 

termin, który był  bodajże  19 listopada, czy początek grudnia,  a w  odpowiedzi usłyszałem, 

że najprawdopodobniej  ten termin nie zostanie dotrzymany, że zostało wykonanych 65, 70 % 

- według różnych źródeł -  prac i że nie ma przesłanek ku temu, żeby ponownie umowa 

została przedłużona. Natomiast, proszę państwa, kilka   dni  później  czytam  w   Internecie, 

że raptem wykopano  cenne zabytki archeologiczne. Gdzie, proszę państwa, miedzy 

posiedzeniem Komisji a  informacją, która ukazała się w Internecie, nie było żadnych prac 

ziemnych. Ja jestem głęboko zaniepokojony czy jest to tylko wybieg firmy, która  nie 

wywiązuje się z umowy swojej i czy jest to wybieg, żeby ta firma nie płaciła kary, która 

według różnych   źródeł ma  wynosić  3 000 złotych dziennie - nie wiem czy jest to prawda. 

Ja  się pytam, proszę   państwa, czyj  tu  jest interes reprezentowany czy firmy, czy miasta? 

Bo ja rozumiem, że firma daje ludziom pracę i powinniśmy o tę firmę dbać, ale nie może być 

takiej sytuacji, że mamy roczne opóźnienie. Bo z tego, co ja wiem, to  ratusz zostanie  oddany 

nie szybciej niż późną wiosną przyszłego roku. Stąd też moje pytanie jest następujące : Kiedy 

pojawiły się te przesłanki i czy w ogóle pojawiły  się do tego, żeby ponownie przedłużyć 

aneksem termin wykonania tej inwestycji? Dziękuję.  

 
Pan Wojciech ZIELIŃSKI  -  Przewodniczący Zarządu Osiedla nr 3 :   

        W związku z zaniepokojeniem mieszkańców chciałem zadać pytanie : Czy nowo 

położony asfalt na ulicy  Ogrodowej, Kochanowskiego, Osiedleńczej spełnia wszelkie normy 

i czy były dokonane jakieś ekspertyzy w tym kierunku?  

        I w związku ze złożonymi wnioskami o inwestycje  prosiłbym o informację, ponieważ 

rok temu   obiecano   tablicę   informacyjną,   która   miała  stanąć na osiedlu  do kwietnia.   

Ta   tablica   do tej   pory nie stanęła. Były   informacje, że w związku z lokalizacją przy 

Caritasie nie  może   stanąć,  ponieważ    jest  niszczona. Tymczasem  od  pół  roku mamy już  
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tablicę miejską na ulicy Osiedleńczej, która  nie jest niszczona i można postawić drugą, która 

by była dla  mieszkańców. Moglibyśmy w niej  wywieszać  ogłoszenia oraz aktualne dane 

dotyczące tego, co się dzieje na osiedlu. 

        I w związku z tym, że nie ma w budżecie miasta ani też we wnioskach inwestycyjnych 

nic o naszym wniosku o rozmieszczeniu na osiedlu nr 3 koszy na śmieci oraz progów 

zwalniających - prosiłbym o odpowiedź :   Czy zostały uwzględnione te wnioski, czy nie 

zostały uwzględnione, ponieważ nie ma informacji ani w budżecie, ani we wnioskach 

nieuwzględnionych. Dziękuję.  

 

Ad pkt 10  

 
        Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy-Miasto Działdowo : 

 
Pan Marian ODACHOWSKI   - Przewodniczący Rady : 

Tytułem wprowadzenia do tego punktu, do tej uchwały proszę o zabranie głosu pana 

Kazimierza Kordeckiego Przewodniczącego Ekologicznego Związku Gmin 

„Działdowszczyzna”.  

 
Pan Kazimierz KORDECKI  - Przewodniczący Ekologicznego Związku Gmin 

„Działdowszczyzna” zaprezentował  praktyczne aspekty    wdrażania ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach, znowelizowanej w związku z tym, że   od grudnia 2010 roku 

we wszystkich państwach Unii Europejskiej jest wdrażana dyrektywa 98 Wspólnoty 

Europejskiej w zakresie jednolitego   systemu gospodarki odpadami (prezentacja ta stanowi 

załącznik do protokołu). W   trakcie    tej   prezentacji   pan  Kordecki   poinformował    m.in., 

że 11 grudnia Związek ustalił wysokość opłaty   za   gospodarowanie  odpadami 

komunalnymi w wysokości 20 złotych miesięcznie od mieszkańca i 10 złotych miesięcznie  

od    mieszkańca,    jeżeli      zadeklaruje    segregację     odpadów.   Przy    czym  przekazał, 

że  zobowiązane  do uiszczania opłat będą osoby zamieszkałe w danym lokalu mieszkalnym, 

a    nie   tylko    zameldowane, podając   jako   przykład   studiujące    dzieci,   zameldowane 

w mieszkaniu rodziców.  

        Odpowiadając na  pytanie pana Marka Dwórznika: Co   jest z budowa biogazowni - pan 

Kordecki poinformował, że są  po rozmowach. Ja postawiłam firmie CEREZ, że do 

przyszłego roku musimy wiedzieć,  jaki jest stan realizacji, bo jeżeli nie wybudujemy 

bioelektrowni - będziemy musieli modernizować Zakrzewo, żeby spełnić warunki regionalnej 

instalacji    w      zakresie      zagospodarowania    odpadów     biodegradowalnych.   I    wtedy    
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byłaby do rozbudowy jedna kwatera i  kompostowania. Nie chcemy ponosić tych wydatków, 

bo firma CEREZ chce wybudować z własnych    środków. Już jest powołana spółka bio-gaz 

Działdowo i jako Związek  jesteśmy  udziałowcem w tej spółce. W związku z tym byśmy 

czyimiś pieniędzmi - że tak brzydko powiem-  rozwiązali problem,nie ponosząc dwudziestu 

kilku milionów wydatków na tego typu instalacje.   

 
        W dyskusji nad prezentacją i projektem uchwały :  

  
Radna pani Renata WASZCZAK : 

Ja mam pytanie do pana Naczelnika. W § 6 punkt 1 podpunkt e jest zapis : Popiół co dwa 

tygodnie w okresie październik-kwiecień. Z tego co ja się orientuję niektórzy mieszkańcy 

mają termy na ogrzewanie, czyli na drewno, węgiel itd. I są takie okresy, że i we wrześniu jest 

zimno i    też   potrafią   palić,  ewentualnie   sobie    grzać  wodę.   Co  z   tym  popiołem? 

Czy  on będzie odbierany, czy będzie  musiał leżeć do października ? Dziękuję.  

  
Radny pan Marek DWÓRZNIK :  

Związek ustalił stawkę na 10 złotych i jak rozumiem ta stawka jest dla wszystkich członków 

Związku. Czym  Związek się kierował, żeby ustalić jedną   stawkę dla wszystkich członków, 

bo, jak wiemy,  jedni będą mieli  bliżej do  składowiska, drudzy dalej i te koszty mogłyby być 

trochę inaczej podzielone. 

 
Radna pani Wanda MILEWSKA : 

Pan Przewodniczący nam przedstawił  co  będzie robione z odpadami, natomiast wracając 

jeszcze do naszego regulaminu o usuwaniu nieczystości z posesji : Właściciele nieruchomości 

są zobowiązani do    oczyszczania chodników z błota, liści i śniegu, i teraz, proszę państwa, 

co ma właściciel nieruchomości robić, jeżeli w okresie zimowym nagromadzi się duża ilość 

śniegu? 

 
Pan Ryszard DUCHNA  - Zastępca Burmistrza :  

        Jeżeli chodzi o pytanie   w    sprawie popiołu, to   szczegółowe    terminy  i sposób 

odbioru  będzie w    specyfikacjach, o   których   mówił    pan  Kazimierz.  My  wpisaliśmy, 

że może się zdarzyć, że ktoś będzie opalał w innym okresie,  tylko ten worek ma 120 litrów, 

więc  mniejsze ilości trzeba brać pod uwagę jeżeli są domy jednorodzinne i jest zabudowa 

sródmiejska. Mniejszą  ilość   odbiorą, bo tak będzie   pewnie w specyfikacji. Może być tak, 

że w lipcu też będzie się palić, tylko wtedy wchodzi się w koszty, bo ten człowiek jeździ i on 

sobie   wliczy, i   nieważne  czy  są  do odbioru,  czy nie,  to on ma je selektywnie zebrać. Nie  
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wolno  mu  będzie  ich łączyć  z  innymi odpadami, tylko sam popiół i on ma trafić 

bezpośrednio  na wysypisko, a nie do tej bazy. Więc to jest tak przyjęte, że jest to okres  

grzewczy. 

        Natomiast  śnieg ma być gromadzony w sposób taki, żeby można było swobodnie 

przechodzić  i  przejeżdżać.  Jeżeli    opady  były   intensywne   i   śniegu  się dużo zbierało, 

to  miasto wywoziło taki śnieg. Bo jeżeli jest takie zwężenie chodnika i  jezdni, że nie można 

jeździć,  to     państwo    pamiętacie,   że   był zbierany  śnieg i   wywożony,   i   tak    będzie 

w takich przypadkach robione. 

        Do projektu uchwały zostały naniesione poprawki - przekazał Burmistrz -  które  

zgłaszaliśmy już na Komisji i państwo dostali drugi, poprawiony projekt.  Dziękuję bardzo.  

 
Pan Kazimierz KORDECKI  - Przewodniczący Ekologicznego Związku Gmin 

„Działdowszczyzna” :  

Do dwóch rzeczy się odniosę. Proszę państwa,  przy popiołach trzeba było przyjąć określony 

sezon i myśmy przyjęli sezon od kwietnia do października. A  poza tym okresem będzie  

można odwieźć nieodpłatnie do jednego z czterech punktów dobrowolnego gromadzenia 

odpadów, a są to  Zakrzewo, Przemysłowa, Nidzica i Ciechanówko.  Mówiłem, że będziemy 

zbierali zużyty sprzęt elektryczny, elektroniczny w ten sposób, że  raz  na kwartał  ogłosi ten 

przedsiębiorca  wystawkę,  ale  jeżeli komuś  będzie taki  sprzęt   zawadzał,  to będzie mógł 

go    przywieźć       na       Przemysłową.    Lidzbark         do    Ciechanówka,      a   Nidzica   

w   Nidzicy do punktu dobrowolnego gromadzenia tak, jak jest do tej pory.  

        Były pytania o Nidzicę. Otóż  Nidzica   by też chciała swoje prawo stanowić, a  Związek 

jest jedno gminny. Tak Związek, jak i gmina, która by nie   przekazała zadania  Związkowi, 

mogą  mieć  tylko jedną stawkę.  Jedna stawka obowiązuje i tu, i tu.  Wspólnie budowaliśmy 

w Związku   instalacje i    taka      sama wartość   jest     złotówki  z   Lubawy,  jak i złotówki 

z Działdowa - i tak należy spojrzeć na to. Stawka 10 złotych jest wypośrodkowana. Ja   wiem, 

że każdy z państwa  też   jest człowiekiem  myślącym  i wie, że   na Przemysłową jest bliżej,  

a z Lubawy jest dalej, że tu by mogło być tak. Ale to daje nam  możliwość, że 10 złotych 

funkcjonuje  w całym   Związku, bo   wszyscy solidarnie budowaliśmy instalacje i solidarnie 

z nic korzystamy. 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ   - Burmistrz Miasta : 

A poza tym   samorządowcy z  gmin, które należą do  Związku  mówią : No,   kochani,  ale 

wy macie    tutaj zatrudnionych ludzi z Działdowo, pójdą też podatki do was. Także to też 

jakiś argument jest. A   poza   tym,  skoro zdecydowaliśmy się  na ten Związek  w 1997 roku  

to po to, żebyśmy  na równych prawach, bez względu na wielkość, czy odległość 

partycypowali w kosztach i utrzymywali go, bo to jest dla nas wszystkich wartość dodana.  
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Pan Marian ODACHOWSKI   - Przewodniczący Rady przypomniał, że  projekt  uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki i Ochrony Środowiska oraz 

Komisję Spraw Społecznych i Porządku Publicznego, a także  projekt ma wymaganą opinię 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego. Ta opinia jest pozytywna.   

 
             Po czym podjętą 19 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXII/194/12 

 
Rada uchwaliła regulamin utrzymania czystości i porządku na  terenie Gminy-Miasto 

Działdowo.  

 

        Dwudziestominutowa przerwa w obradach.  

 

Ad pkt 11  

 

        Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Miasta Działdowo na lata 2012-2020 : 

  
Pani Małgorzata SZYMAŃSKA  - dyrektor MOPS :  

Panie Przewodniczący! Panie i panowie radni! 

Strategia powstawała przez dość   długi okres czasu, bo  działania rozpoczęliśmy w marcu 

2012   roku    i   na dziś  możemy   powiedzieć,   że  dobiegły  końca.   Oczywiście,  strategia 

w przygotowanej wersji została  przedłożona wszystkim uczestnikom powołanym do jej 

opracowania i dopiero po akceptacji została  sporządzona ostateczna wersja. Cały przebieg 

procesu strategicznego  jest   opisany we wstępnej części - w związku z tym ja   nie  będę już 

o tym mówiła. Istotną rzeczą jest, że udało nam się   do opracowania strategii przeprowadzić 

ankiety wśród 605 osób, czyli jest to dość duża grupa osób, która uczestniczyła w badaniach.  

        Myślę, że  nie będę  przedstawiała strategii, bo państwo   macie ją przygotowaną. 

Natomiast chciałabym zwrócić uwagę na  pewną rzecz. Otóż dzięki  uprzejmości pana 

Przewodniczącego, który dokładnie wdrożył się w ten dokument chciałabym naprawić  

uchybienia. W  załączniku do uchwały, czyli w strategii, na stronie   24 jest zapis troszeczkę 

niefortunny, że od roku  2009  maleje liczba  osób,  które  korzystają  z 1 401 do 1 458 osób 

w roku 2010  i 1 320 osób w roku 2011.   W roku  2010  był  wzrost  lekki i dlatego to zdanie,  

że maleje, nie pasuje.  W  związku  z  tym   proponuję, żeby   w  wersji   ostatecznej   zostało 

to zapisane w taki sposób : „Od  roku  2009  stopniowo  maleje  liczba osób, które korzystają  
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z pomocy społecznej z 1401 osób w 2009 do 1320 osób w roku 2011.  

        Na stronie 44 przy działaniach ;  poprawa warunków współpracy lokalnej społeczności, 

organizacji pozarządowych i władz samorządowych jest taki zapis : „Utworzenie podkomisji 

przy    Radzie    Miasta    ds. współpracy   z organizacjami pozarządowymi”.   Tutaj również 

po konsultacjach z panem Przewodniczącym i z panią Radcą okazuje się, że nie ma 

możliwości powołania podkomisji i dlatego proponuję, żeby zastąpić podkomisję zespołem 

ds.   współpracy z organizacjami pozarządowymi. 

I na stronie 50   typowa maszynowa literówka Uniwersytet Trzeciego Wieku, skrót UTW  - 

tam zamiast „T” jest wstawiona  „3”. 

 
        Rada jednomyślnie, tj. 18 głosami „za” podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XXII/195/12 

 
w sprawie przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta 

Działdowo na lata 2012-2020.  

 

Ad pkt 12 

 

        Podjęcie  uchwały     w    sprawie   ustalenia   planu   potrzeb    Gminy-Miasto   

Działdowo w zakresie wykonywania prac społecznie  użytecznych na 2013 rok : 

 
Radny pan Edward RADOMSKI  : 

Chciałem zapytać czy w ramach liczby wskazanych bezrobotnych istnieje możliwość, 

chociażby przy Miejskiej Służbie Drogowej,  przewidzieć personalnie jedną, dwie, czy trzy 

osoby, które miałyby  za   zadanie  współpracę z pionem  muzealno-konserwatorskim, czyli 

do  prac, które  wynikają z końcowych etapów oddania ratusza na muzeum interaktywne, 

ewentualnie do systematycznych prac związanych z odgruzowaniem lochów działdowskiego 

zamku. Jest to - uważam - potrzebne i może należałoby wyodrębnić, żeby  to była praca 

ciągła, żeby był znaczący postęp w tym zakresie. Dziękuję. 

 
Pani Małgorzata SZYMAŃSKA -  dyrektor MOPS :  

Prace    społecznie-użyteczne    wykonywane    są  przez dwie  godziny  w ciągu dnia, czyli 

40 godzin w miesiącu. I  jeżeli  takie  zapotrzebowanie by było zgłoszone to wtedy, 

oczywiście, my to w miarę   możliwości   uwzględniamy.   Na  razie  idziemy w ten sposób, 

że  robimy to w zależności od zapotrzebowania. Uważam,  że  to jest kwestia do domówienia 

i taka możliwość by istniała,  tylko czy  Miejska Służba Drogowa podjęłaby się realizacji tego  
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zadania,  czyli odgruzowywania i tych innych prac. Natomiast, jeżeli takie zapotrzebowanie 

będzie przez MSD zgłoszone, to  nawet z naszej puli Ośrodka moglibyśmy  przekazać osoby 

do tej pracy 

 

Pan Marian ODACHOWSKI   - Przewodniczący Rady :  

Miejska Służba Drogowa  póki co nie zgłaszała większego zapotrzebowania, a   jeżeli  zgłosi 

to jest to  do przyjęcia.  

 
        Podjętą 21 głosami „za” 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXII/196/12 

 
Rada ustaliła plan potrzeb Gminy-Miasto Działdowo w zakresie wykonywania prac 

społecznie użytecznych na 2013 rok.  

 

Ad pkt 13 

 
        Podjęcie       uchwały       w          sprawie      Gminnego        Programu         Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013 rok  : 

 
Radny pan Marek DWÓRZNIK  : 

Pani pełnomocnik,  w Gminnym Programie Profilaktyki  i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych sumując wszystkie zadania kwota wynosiła 377 000 złotych. Ja tu wyłapałem 

różnicę, bo w budżecie miasta zaplanowano 380 000 złotych.  365 000 na zadanie   Gminnego 

Programu Profilaktyki  i 15 000 na zadania dotyczące przeciwdziałania narkomanii - razem 

daje  380 000,  czyli te 3 000 mi tutaj brakuje.   

 
Pani Jolanta DZIAŁAK   -  pełnomocnik BM ds. Uzależnień :  

Tak,  na wszystkie zadania jest 380 000, także   na pewno te trzy tysiące też zostaną 

zagospodarowane odpowiednio  Dołóżmy tę  kwotę do  zadania I - prowadzenie 

profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie rozwiązywania 

problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii. 

 
 Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady :  

Czyli w tym  momencie   wpisujemy   na   to zadanie  73 000 złotych.  Dziękuję  za  tę  cenną 

i ważną uwagę.  

        Po czym podjętą  20 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 

 



 24
 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXII/197/12 

 
Rada przyjęła Gminny   Program     Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

na 2013 rok   

 

Ad pkt 14 

 
        Podjętą jednomyślnie, tj. 21 głosami „za” 

 
                                       U c h w a ł ą  Nr XXII/198/12 

 
Rada wprowadziła zmiany do budżetu miasta na rok 2012.  
 
 
Ad pkt 15 

 
        Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA  - Skarbnik Miasta omówiła projekt 

uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków inwestycyjnych niewygasającuch z końcem 

roku 2012.  

 
Radny pan Marek DWÓRZNIK : 

Pani Skarbnik, pani tylko tu wyliczyła i   nie wie, jakie jest wykonanie adaptacji budynku 

ratusza. A  to aż trochę przeraża, że  1 300 000 złotych przenosimy jako wydatki 

inwestycyjne niewygasające na przyszły rok.  Gdzie   kiedyś ta inwestycja  była planowana 

jako jednoroczna, później nie było środków - zrobiono  ją w planie na dwuletnią, a teraz już  

mijają te dwa lata i jeszcze jest w takim słabym stopniu wykonana, że  przenosimy jako 

wydatki niewygasające  na przyszły rok  do  30 czerwca aż 1 300 000 i mam takie pytanie : 

Co  jeszcze w tej inwestycji nie zostało wykonane, że aż taka jest duża kwota ? 

 
Pan Marian ODACHOWSKI  -  Przewodniczący Rady :  

Panie   Marku,  myślę    że,   to będzie   pan     Burmistrz  w   odpowiedziach na   interpelacje 

i zapytania wyjaśniał.  

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ   - Burmistrz Miasta :  

Oczywiście, odpowie  pani Iwona Skrzypek-Keller na ten temat, bo ona bardziej zna 

szczegóły.   Ale   po prostu jest tak    przedstawiony   harmonogram    rzeczowo-finansowy, 

że dopiero się realizuje daną fakturę, gdy zadanie  zostanie wykonane, zostanie   

potwierdzone to   przez    inżyniera   kontraktu i przez  nasz Wydział i dlatego taka kwota jest  
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do przeniesienia na rok przyszły. Ale jak sami widzicie, dobrze gospodarujemy naszymi 

środkami finansowymi - nie   płacąc,  jeżeli   coś   nie  zostało  w   pełni   wykonane. Także 

na spokojnie.  

 
Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA  - Skarbnik Miasta :  

Jeszcze    pod    kątem   budżetowym chciałam   tylko   powiedzieć, że  w  planie  roku 2012 

to zadanie miało się w 2012 roku zakończyć, a jego początek to rok  2008.  To wtedy  były 

pierwsze wydatki, zapewne na koncepcję i projekty.  Natomiast zakładane tu jest wykonanie 

do 30 czerwca z nadzieją, że taki plan zostanie zrealizowany, a   jeżeli nie, to środki 

niezrealizowane  w ramach tego planu wrócą do budżetu roku 2013. 

 
Pan Sławomir HOFFER - Wiceprzewodniczący Rady :  

O które miejsce chodzi w punkcie - Zaprojektowanie i  budowa zjazdu z palcu 1 Maja ? 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ   - Burmistrz Miasta :  

W   tej     części   koło    posesji     państwa   Liberadzkich   i  pana Nowakowskiego, a więc 

na samym dole.   

 
Radny pan Mieczysław FAFIŃSKI : 

Panie Burmistrzu, budynek na ulicy Grunwaldzkiej mnie interesuje - tutaj jest napisane : 

Wykonanie remontu, zmiany sposobu użytkowania części budynku usługowego - tam jest 

Biblioteka Pedagogiczna i Straż Miejska - czy oni  zostaną wykwaterowani?  

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  -  Burmistrz Miasta :  

Ja  przypomnę   państwu, że   ten    budynek  kupiliśmy od Starostwa na dosyć korzystnych   

warunkach  finansowych i mieliśmy w   planie    wykorzystywać go też na cele mieszkalne. 

Po części został  on wykorzystany ; pomieszczenia  zostały   adaptowane   na    siedzibę 

Straży Miejskiej,  na siedzibę Towarzystwa Miłośników Ziemi Działdowskiej i swoistej 

Galerii Młyn     pana   Walaska   i Cieśniewskiego. I     jeszcze   pozostały     pomieszczenia 

na I piętrze, z których  swobodnie można zrobić trzy lokale mieszkalne. Dlatego też 

adaptujemy tym bardziej, że dwa z tych  lokali mieszkalnych będą dla potrzeb Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej na takie sytuacje, kiedy rodzina znajduje się  w kryzysie i trzeba 

na jakiś  czas tę rodzinę zabezpieczyć przed agresją jednego z rodziców.  Dlatego też dwa 

mieszkania będą   dla    potrzeb    MOPS,  który   notabene   przekazał   na to zadanie środki 

w wysokości  120 tysięcy złotych, a  resztę - wynikającą  z  różnicy  między  ceną    

przetargową, a tą kwotą, którą przeznaczył MOPS - my wyasygnujemy, żeby do swojego 

zasobu  mieszkaniowego jeszcze  pozyskać jeden lokal mieszkalny. 
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        Po czym podjętą 20 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”   

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXII/199/12 

 
Rada ustaliła wykaz wydatków inwestycyjnych niewygasającuch z końcem roku 2012.  

  

Ad pkt 16 

 
        Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA  - Skarbnik Miasta omówiła projekt 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 2013-2021 zwracając 

szczególną uwagę  na   to, że do    projektu,  który    był   opiniowany  przez  Komisję 

Budżetu i Finansów oraz przez Regionalną Izbę Obrachunkową wprowadzono   dwie zmiany,  

tj.  w   umowach  tzw. wieloletnich, związanych z ciągłością działania, umieszczono umowę 

dotycząca ubezpieczenia mienia gminy na lata 2013-2015 oraz umowę dotyczącą 

prowadzenia audytu wewnętrznego, która jest przewidywana na lata  2013-2014.  

 
Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady :  

Przypomniał, że  Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie  zaopiniowała projekt tej uchwały, 

po czym przedstawił Uchwalę nr RIO.VIII-0120-781/12  Składu Orzekającego  Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 6 grudnia 2012 roku, którą pozytywnie 

zaopiniowano projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 

2013-2021.   

Następnie  Przewodniczący   otworzył dyskusję nad projekt uchwały.   A wobec braku 

chętnych do zabrania głosu  - zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

        Podjętą 15 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i przy 4 wstrzymujących się”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXII/200/12 

 
Rada   uchwaliła  Wieloletnią   Prognozę   Finansową  Gminy-Miasto Działdowo na lata 

2013-2021. 
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Ad pkt 17 

 

        Podjęcie uchwały w sprawie budżetu miasta na 2013 rok : 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ   - Burmistrz Miasta :  

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Szanowni państwo!  

Mam zaszczyt i przyjemność przedstawić projekt budżetu miasta Działdowo na rok 2013. 

Zrobimy to w ten sposób, że  do głównych kwestii się odniosę, natomiast sprawy 

szczegółowe omówi  pani Skarbnik, bo   to ona  jest   najbardziej zorientowana  jeżeli chodzi 

o szczegóły. 

        Jest mi niezmiernie miło zakomunikować, że  budżet na rok 2013 jest budżetem -  do tej 

pory w  mojej sześcioletniej kadencji, a w zasadzie siódmy raz przedkładam projekt budżetu;  

jeden nie swój  -  pod względem  wydatków, jak i wpływów do budżetu oraz deficytu – 

jednym z najlepszych budżetów w tej historii.  A pod względem cyfr po stronie i   wpływów,  

i   wydatków -  największym.  Natomiast,  jeśli    chodzi o  zaciąganie zobowiązań   jest 

najmniejszy w dotychczasowej historii. Myślę, że to jest wynik pracy zarówno wydziałów 

merytorycznych Urzędu Miasta, ale i was państwo radni, którzy  swoją cegiełkę wnieśli w ten 

budżet  poprzez składanie wniosków do budżetu i rozpatrywanie  merytoryczne moich 

propozycji na poszczególnych komisjach. I ten projekt budżetu przedstawia się następująco :  

Dochody budżetu miasta planuje się w wysokości 62 300 039, 60 zł , z tego wydatki bieżące 

w wysokości 48 491 000,60 zł.   Dochody majątkowe  w wysokości  10 790 543 złotych. 

Natomiast wydatki budżetu miasta planuje się w wysokości 65  087 023, 60 złotych,  z czego 

wydatki bieżące -  48 491 162, 60 złotych oraz wydatki majątkowe w wysokości - 16 595 861 

złotych.      Wydatki     inwestycyjne    z      tego na      kwotę   16 051 795   złotych,  zgodnie  

z  załącznikiem  nr  3.  Jeżeli    weźmiemy jeszcze    inwestycje niewygasające to  daje nam  

rozmiar inwestycji, które będziemy realizować -  ponad 18 milionów złotych.  Przewidujemy 

deficyt między wpływami a wydatkami w wysokości 2 786 984  złotych.   Chcemy pokryć 

ten deficyt nadwyżką pieniężną z lat ubiegłych w wysokości 2 186 984 złote  oraz planujemy 

zaciągnięcie kredytu w kwocie 600 000 złotych. Ale  jestem w tej materii optymistą i wierzę 

głęboko w to, że do  zaciągnięcia kredytu w roku  2013   nie dojdzie. 

        Jeżeli chodzi o inwestycje, bo one są najważniejsze w tym wszystkim, oczywiście, 

bieżące utrzymanie też,  ale inwestycje świadczą o tym, czy się poruszamy do przodu,  czy 

idziemy do tyłu, czy ewentualnie stoimy w miejscu. 

Oprócz  kluczowych inwestycji, które będziemy realizować, a więc budowy   wodnego 

centrum  rekreacji  oraz   rewitalizacji  byłego  medyka  na  centrum   kultury  i   wypoczynku  
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spięliśmy się do tego stopnia - i to też dzięki waszym wnioskom - że będziemy budować 

jeszcze  ulicę 11 Listopada, oczywiście, nie całą tylko na określonym odcinku, ale już w pełni 

wraz z odwodnieniem i  oświetleniem i na tę inwestycje planujemy 600 000 złotych. Oprócz 

tego na osiedli  Polna  planujemy  budowę  ulicy  Jęczmiennej  też  z   kanalizacją deszczową 

i na to zadanie przewidzieliśmy kwotę 400 000 złotych. Zaplanowaliśmy również -  te główne 

tylko wymienię  -  docieplenie budynku Przedszkola nr 3 w Dziadowie na kwotę 75 000 

złotych. Oczywiście, bardzo ważną dla mieszkańców całego miasta, a szczególnie ulicy 

Leśnej  jest budowa i modernizacja tego oświetlenia i na ten cel zaplanowaliśmy  150 000 

złotych wykonując w tym roku jeszcze projekt  oświetlenia. Również będzie przebudowa 

oświetlenia na Lenartowicza,  Karłowicza -  inwestycja drobna, ale  ona jest jak najbardziej 

potrzebna. Planujemy również budowę chodników w ulicy Matejki i Świerkowej, żeby 

poprawić bezpieczeństwo wszystkich tych, którzy ulicą Matejki podążają do kościoła świętej 

Katarzyny.  

Myślę że to jest bardzo ambitny, bardzo realny projekt budżetu i wszystkich państwa radnych 

proszę o to, żebyście głosowali za przyjęciem tego budżetu  na rok 2013. Przypomnę, że ten 

nasz    projekt   budżetu   uzyskał   pozytywną   opinię   Regionalnej   Izby     Obrachunkowej 

i to zarówno w tej części merytorycznej dotyczącej samych dochodów i wydatków, ale 

również w kwestii naszej możliwości dotyczącej  zaciągnięcia kredytu, o którym 

wspomniałem. Dzięki bardzo. 

 
Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady :  

Przypomnę, że     wszystkie   komisje   stałe pozytywnie   zaopiniowały   projekt     budżetu. 

Po  wysłuchaniu tychże opinii Komisja Budżetu i Finansów wydała ostateczną pozytywną 

opinię dla tegoż projektu budżetu.  I tak jak pan Burmistrz przypomniał Regionalna Izba 

Obrachunkowa,  co państwo macie w swoich załącznikach -  wydała pozytywną opinię 

zarówno co do budżetu, jak i możliwości sfinansowania zobowiązań.  Otwieram dyskusję.  

 
Radny pan Edward RADOMSKI  : 

Szanowni państwo, Klub Porozumienie dla Działdowa  poprze ten budżet.   To, że  w   2013 

roku   wyasygnowaliśmy      kwotę   ponad  18   milionów   złotych na inwestycje   świadczy  

o aspiracjach lokalnego samorządu, jak również i o potrzebach mieszkańców. Mamy 

świadomość, że  nie wszystkie potrzeby mieszkańców w 2013 roku zostaną spełnione, 

natomiast   hierarchia tych   zadań wynika z   pewnych   propozycji,   które    kształtują  radni 

i również  poszczególne wydziały, jak również z zadań  stawianych przez państwo. I   został 

on tu w    jakiś sposób wypośrodkowany, czyli   realizowane   będą   w   tym  morzu potrzeb 

te zadania, które są oczekiwane, które są  dla nas potrzebne. Uważamy, że   ten budżet jest  
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trudny, natomiast  realny   do wykonania  i  sądzimy, że  ta  konstrukcja idzie w dobrym 

kierunku.  W perspektywie najbliższych lat te potrzeby jeszcze w większym stopniu będą 

mogły być spełniane, chociaż nie do końca będą  realizowane, jeśli chodzi o potrzeby 

społeczne, ale tu po prostu trzeba cierpliwie ten harmonogram priorytetów każdego roku 

analizować i wsłuchiwać się w opinie  lokalnych społeczności, i te najważniejsze zadania 

stopniowo realizować. Dlatego też Klub Porozumienie dla Działdowa  poprze projekt budżetu 

na rok 2013. Dziękuje.  

 
Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI : 

Szanowni państwo, jest to budżet rekordowy. Padają   tutaj rekordowe liczby, rekordowe 

wydatki, dochody itd. Ale  jest to też budżet żonglowania pewnymi kwotami, pewnymi 

cyframi. Bo gdyby rewitalizacja budynków przy ulicy Wolności 64 w planowym terminie 

doszła  do  skutku, to  dzisiaj  nie  mielibyśmy  kwoty  5 264 000 złotych  w   tym    budżecie 

i pewnie te rekordy by nie zostały osiągnięte. Dlatego, jak mówimy  o rekordach  to warto 

powiedzieć, że to jest rekordowa inwestycja, która jak tak dalej pójdzie  będzie się ciągnęła 

przez trzy kadencje.  Pamiętam poprzednią kadencję  - kończyła się piękną inwestycją ; 

gazety    rozpisywały się o   największym  pozyskaniu pieniędzy, natomiast   my    jesteśmy 

na półmetku drugiej kadencji i,  proszę państwa, tak naprawdę niewiele w tej kwestii zostało 

zrobione. Proszę państwa, budżet ambitny, ale też budżet, który niesie pewien niepokój   

społeczny, dlatego że nie mówimy o kosztach  największej inwestycji, czyli  kosztach 

budowy wodnego centrum rekreacji. Czy to jest tak naprawdę potrzeba wynikająca z potrzeb 

mieszkańców?  - Nawet nie udało się nam na to odpowiedzieć w czasie tej kadencji. Była 

próba wywołania dyskusji   przez radnych Platformy Obywatelskiej - czy nie warto byłoby 

projektu basenu  zmodyfikować i powiększyć  basen główny, żeby  był   to   basen pływacki  

z sześcioma  torami -  dyskusja została ucięta.  Myślę, że  głosy mieszkańców nie są brane 

przy tej    inwestycji pod uwagę. Mieszkańcy tak  naprawdę  chcieli   basen,   a  nie centrum 

za  ponad  35 milionów  złotych.  

Jakie niebezpieczeństwo niesie ta inwestycja?  Każdy z państwa wie, że wchodzimy w okres 

chyba szczytowego kryzysu w Polsce. Nikt  tu, proszę   państwa, nie   mówił    w   tym roku - 

ja   również  nie   mówiłem, w   pierś się bije - o kosztach, jakie ponosi Gmina-Miasto 

Działdowo   w związku ze zbilansowaniem budżetu na ten rok. Ilu nauczycieli otrzymało 

wymówienia  warunków pracy i  ma dzisiaj niepełny etat.  Państwo  wiedzą, że w tym roku 

po raz pierwszy została uruchomiona rezerwa    budżetowa.  Na    początku grudnia,  z tego 

co wiem, z tej rezerwy   mieliśmy do dyspozycji 14  000 złotych. Proszę państwa, w tym  

roku  również, zauważyli ście  państwo, że  dochody  ze sprzedaży majątku są znacznie niższe  
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niż zakładaliśmy.  Jeżeli  sprzedajemy budynki  poniżej  ich  wartości rynkowej - mam tutaj 

na myśli salę gimnastyczną przy Gimnazjum nr 1 -  to, proszę państwa, świadczy  o kryzysie.  

Czy ten budżet  - ambitny, trzeba to przyznać  - nie będzie początkiem pauperyzacji naszego 

społeczeństwa. Myślę, że powinniśmy szukać na te pytania odpowiedzi  i powinniśmy się 

zastanowić czy jest to inwestycja adekwatna do obecnego gospodarczego kryzysu, który jest 

w Polsce i który również   dotyka naszą gminę. Ja, proszę państwa, uważam, że przyszły rok 

będzie   najtrudniejszy z tych wszystkich lat, kiedy ja jestem radnym. Oczywiście, życzę panu 

Burmistrzowi  i służbom, żeby udało się ten budżet zrealizować, aczkolwiek ja przy 

podejmowaniu decyzji będę miał bardzo, bardzo poważne wątpliwości. Dziękuję.  

 
Radny pan Marek DWÓRZNIK : 

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panie Burmistrzu!  

Nie sposób, żebym   w  tym punkcie ja, radny kilku kadencji, nie zabrał głosu. Szczególnie, 

że wiadomo, iż w budżecie, który jest zaplanowany na  rok 2013  najdroższą inwestycją jest 

budowa centrum wodnego. Jak wiadomo, to ja kiedyś byłem największym zwolennikiem tej 

inwestycji - fakt  może nie w tej postaci - dlatego pan Burmistrz miał okazję    zrobienia  

pierwszego kroku,  bo w   2009 roku   było   zaplanowane     200 tysięcy na dokumentację. 

Pan   Burmistrz uczynił to akurat w tym roku. Ale, proszę państwa, ja byłem tym 

zwolennikiem, że każda gmina, każde miasto powiatowe powinno mieć tę inwestycję. Nie 

każda inwestycja -  jak  niektórzy, nie tylko radni ale i mieszkańcy Działdowa uważają -  

powinna przynosić zysk. Nie, proszę państwa,  to jest XXI wiek i taką inwestycję  powinno 

miasto mieć. Fakt  - może nie w tej postaci, bo miałem  zastrzeżenia  do wielkości pływalni, 

tzn. do powierzchni do pływania ; nie 25 na 7 metrów,  tylko - moim zdaniem - powinniśmy 

mieć    25   na   12,   brodziki     dla   dzieci.     Fakt      może    byłaby   ta  inwestycja   tańsza,    

a te  inwestycje tańsze  są  po  prostu tańsze w utrzymaniu. Może by była funkcjonalniejsza ? 

-  Moim zdaniem - tak, byłaby funkcjonalniejsza ta,  której ja byłem zwolennikiem. Ale, 

proszę państwa, dzieci, młodzież   akurat może aż tak niezupełnie, ale ta ich radość, te ich 

oczekiwanie przekonały mnie, żebym nie był tą osobą, która chce tutaj utrudniać tej 

inwestycji.  Bo każde miasto - jak powiedziałem - powinno mieć, bo to będzie 

zagospodarowanie czasu. To ruch pływania jest najlepszą rehabilitacją. Rozwija  układ 

kostny,  mięśniowy, krwionośny,  stawowy.   Jest to inwestycja pro zdrowotna. Fakt, że też, 

nie możemy   wszystkiego  robić na   siłę,    bo    powinniśmy   mierzyć   siły  na zamiary.  

Ale koszty, jakie będą to jeszcze nikt tego nie wie. Przypuszczamy, że  czy 500 tysięcy, czy 

800  tysięcy - ja  uważam, że może   takie   nie  będą. Ale    w tej sytuacji gospodarczej, jaka  

jest   w  kraju,  w  naszym    mieście – mogą   być    większe.  Tylko, że,   proszę     państwa, 

te utrzymanie, bo  my    na   pewno   nawet  w  prognozie  finansowej  nie    mamy wpisanego  
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utrzymania, a na pewno będziemy, bo poprzez naukę pływania będziemy na pewno dotować 

szkoły, żeby   uczestniczyły  w pływaniu.   Kiedyś  na pytanie pan Burmistrz odpowiedział, 

że   ta inwestycja się będzie finansowała, no trudno mi w to uwierzyć. Że tak powiem - daj 

Boże, żeby to tak było. Dlatego, proszę państwa, ta radość, to oczekiwanie dzieci, młodzieży 

ja osobiście, no nie mogę ich zawieźć i akurat zagłosuję za tą inwestycją,  za tym budżetem. 

Dziękuję. 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  -  Burmistrz Miasta :    

Chciałbym panom radnym, biorącym udział  w  tej  dyskusji  bardzo podziękować za ich głos 

i ich troskę  zarówno o budżet miasta,  jak i  o  inwestycje, które będą w mieście realizowane. 

Chciałbym trochę   tej   bojaźni, tego  strachu przed i kryzysem, i  wątpliwościami odnośnie 

utrzymania wodnego centrum rekreacji  - rozwiać. Proszę    państwa, na   pewne rzeczy 

wpływu nie mamy.   To, że  jest   niż  demograficzny, jest   mniej   dzieci  - i to się przekłada 

na to, że  dla   tych dzieci potrzeba mniej nauczycieli -    to   jest  naprawdę nie moja wina.  

No choćbym się nie wiem jak starał, to i tak sam w tej materii za wiele nie zrobię ( wesołość 

na sali) No tak, ale ja jestem z tych osób, co jednej powiedzieli tak i .. dobrze, to  nie w tym 

rzecz, to tylko dla rozbrojenia sytuacji. 

Kryzysem niepotrzebnie się aż tak mocno przejmujemy. To jest medialna sprawa. Nakręcają  

to media. Ja bywam na różnych forach. Ostatnio miałem przyjemność być na Forum Biznesu 

Powiatu Działdowskiego na  - podobnie jak w innych miejscach -  spotkaniu opłatkowym, 

gdzie    działdowscy  biznesmeni się wypowiadali o tym,  jaki ten rok był, jak minął, jakie 

mają perspektywy na rok 2013 i zapewniam pana, panie Mrowiński, że tak ciemno    nie   

widzą  swojej sytuacji.  Są   generalnie   zadowoleni   zarówno z tego roku, jak i z możliwości 

na lata następne - dobrze patrzą.  

Proszę państwa, jeżeli  byśmy przystali na tę koncepcję, o której mówił pan Marek Dwórznik 

i   ograniczyli   się   do     basenu    pływackiego   o   sportowych    wymiarach, to  uważam, 

że  rzeczywiście byśmy mieli problem  z   utrzymaniem   go,   bo   jest  basen  konkurencyjny 

w    Mławie. I    ja uważam to za starą technologię, która generuje bardziej koszty niż jest 

samo finansująca się. Te rozwiązania, które proponujemy w koncepcji i programie 

funkcjonalno-użytkowym dla wodnego centrum rekreacji  dały   podstawy  do    tego,  żeby   

w   studium  wykonalności   inwestycji   ocenić tę inwestycję jako   inwestycję  samo   

finansującą   się. Daj  Boże, że  tak   będzie.  A  to  zależy  też   od  stawek, jakie   ustalimy  

za korzystanie z basenu. Jeżeli ustalimy zbyt małe to będziemy dopłacać. Jeżeli będą to realne 

stawki  wtedy - będzie się utrzymywać. Ale, proszę państwa, to jest XXI wiek jak zdążyliście 

państwo zauważyć.    Otóż   gdyby  pan Chojak nie zakupił nowych technologii laserowych,   
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to dzisiaj nie wiadomo, czy jego zakład by  funkcjonował.  A  dzięki  temu,  że  ciągle idzie 

do przodu, ciągle inwestuje w nowe technologie - dzisiaj ma   zamówienia   i   zapewniania   

na  cały rok  2013 i jeszcze dalsze lata.  Ma  poważne   kontrakty z najpoważniejszymi 

firmami na świecie -  to   jest ucieczka do przodu. Proszę  państwa, my   nie   możemy   

myśleć   dniem    wczorajszym.  My    musimy myśleć o przyszłości, ale i tę przyszłość 

kreować tu i teraz – dnia codziennego, odrabiając codziennie lekcje. Jeżeli będziemy te lekcje 

odrabiać codziennie, rzetelnie to one przyniosą efekt -  nie będziemy    nawet wiedzieli kiedy.  

Tak  samo    tu;  jeżeli    będziemy   się przykładać do naszej pracy,  to efekt przyjdzie sam.  

Ja  jestem    z     tych   ludzi,     którzy   się  nie   przejmują    tym, na   co nie   mają  wpływu. 

I   z  pełnym  szacunkiem, panie  Grzegorzu  Mrowiński, ale  na  to, że  tak długo  się   ciągnie  

inwestycja z  medykiem wpływu nie miałem. Też  ubolewam nad tym - wolałbym już dawno 

o tym zapomnieć, żeby to już była zrealizowane. Boli mnie to, tak samo jak  wiele  innych 

inwestycji. Bardzo mnie bolało to, jak długo się  sprawa toczyła z wiaduktem w ulicy 

Kochanowskiego.  Robiliśmy  to przede wszystkim dla mieszkańców ulicy Kochanowskiego  

i dla sąsiedniej, a ci   ludzie  protestowali  do tego stopnia, że  ta  inwestycja  się przedłużała 

w czasie i w gruncie rzeczy też z prawie półrocznym poślizgiem została zrealizowana. 

Miałem jakiś wpływ na to? - Nie. Chociaż tam byłem codziennie i serce mi się też krajało, ale 

mówię : Nie,  Mazurkiewicz,  nie możesz się  przejmować tym, na  co  nie  masz  wpływu.  

Na to nie miałem. Tak samo i z tym.  Nie mam    specjalnych instrumentów do tego, żeby 

przyspieszyć    rewitalizację   ratusza.  Też   uzbrajam   się   w   cierpliwość, chociaż    mnie 

to wszystko dotyka. Ale wierzmy, że ta inwestycja – podobnie jak te inne - zostaną zrobione 

w czasie. To są nowe nasze doświadczenia, bo my w systemie zaprojektuj-wybuduje dopiero 

realizujemy drugą inwestycję.  To i dla wykonawców jest wielkie wyzwanie. Są pewne 

niedoszacowania, są  różnice  zdań między   inżynierem kontraktu, inwestorem a wykonawcą 

i to trzeba po prostu rozmawiać.  Tak często są w związku z tym rady budowy, gdzie 

praktycznie w sprawie ratusza  co najmniej raz na dwa tygodnie się spotykamy, żeby pewne 

rzeczy uzgadniać. Naprawdę to  jest   duży   wysiłek i my ze swej strony, jako   Urząd Miasta 

i pracownicy, którzy bezpośrednio się tym zajmują - wkładają w to  dużo pracy. 

Odpowiadając poniekąd na pytanie pana Radomskiego - dlaczego jest taka rotacja w tym 

wydziale  : Bo  to jest ciężka praca. Nie każdy tę pracę zaakceptuje, wytrzymuje. Także  

wielkie słowa uznania i  podziękowania pod adresem tych, którzy na tym posterunku, na tym 

ciężkim odcinku pracy    trwają.  Jedne niedopatrzenie  może nas kosztować   naprawdę wiele 

milionów  złotych.   Więc to  wszystko po   prostu   trzeba zrobić starannie, nieraz   wymaga 

to więcej czasu. Ja też chciałbym, żeby to było  robione  o wiele szybciej, ale też jestem czuły 

na argumenty, które pracownicy przedstawiają. Myślę, że w tym  składzie osobowym, kiedy  
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został za pana Lońka  Witkowskiego  przyjęty   pracownik  z  odpowiednimi kwalifikacjami 

to nam wzmocni  zespół.   Myślę  że  też  na  początku  roku  zostanie  rozstrzygnięty nabór 

na pracownika po Sławku Gutkowskim,  co prawda nie obejmie promocji, bo   promocją - 

tym balastem - obdarzyłem swojego asystenta, który zajmuje się także sprawami po Cichoszu.   

A tam wzmacniam osobowo ten Wydział w ten sposób, żeby realizował  zadania. A   zadania 

są naprawdę  bardzo  ciężkie,   bo  oprócz    priorytetowych    dla  nas   wielkich  inwestycji, 

są jeszcze pomniejsze, które też robimy – nie zasypujemy gruszek w popiele, tylko 

przyjmujemy  na tzw.  klatę    wszystkie   zobowiązania   wobec     społeczeństwa  i  zadania, 

i będziemy je z pełną determinacją i wolą wykonywać.  No jeżeli komuś zbraknie tej 

determinacji i będzie chciał opuścić ten Wydział, to ja nie będę go na siłę trzymał; myślę że, 

nie ma nikogo niezastąpionego. Jeżeli więc  tak się stanie, to ktoś przyjdzie, kto tę rzecz 

wykona. Także, panowie radni,   więcej   optymizmu, więcej   wiary  w lepsze  jutro, Alleluja 

i do przodu.  Dziękuję.     

 
Radna pani Maria KARWACKA : 

Zastanawiałam się  czy  się odezwać, czy  nie  i  chyba  pan  Burmistrz  mnie  sprowokował 

do   zabrania   głosu.    Ja    jestem pierwszą kadencję radną  i przyznam, iż   będę     dumna,  

że  w kadencji, w której uczestniczyłam  te centrum powstanie.  Troszkę  po  świecie  udało 

mi się pojeździć   dzięki   córce   i   zauważyłam, że   nasze   Działdowo  było bardzo szare. 

Że dopiero od niedawna  właśnie  te inwestycje - może drobne, a może bardzo wielkie -  

uatrakcyjniają  Działdowo.  

Dużo się mówi na temat bezrobocia na terenie naszego miasta. No, niestety, udowadniam 

ludziom, że  w porównaniu do okresu sprzed  dwudziestu lat  i tak dużo więcej miejsc jest niż 

było - szczególnie dla kobiet. I te inwestycje  - chociaż to  nie są zakłady  produkcyjne -  też    

przyniosą trochę miejsc pracy. A poza tym pani pełnomocnik mówiła  dużo o tym, że dzieci 

nie wjeżdżają wypoczywać w okresie letnim poza Działdowo, ponieważ rodziców nie stać. 

Będzie więc stać ich przynajmniej pójść  na taki basen. Jeśli chodzi o to, czy to ma być basen 

taki, czy taki  - ja   uważam, że   sportowców  w  Działdowie  aż tak dużo nie ma, a  ci, którzy 

są pływakami to kawałek poza Działdowo  pojadą. A większość ludzi jest przeciętnych, 

którzy np. nauczyli się pływać w zeszłym roku. Ja dla basenu nauczyłam się pływać dopiero 

w  tym okresie. Twierdząc, że będę go miała na miejscu - więc wstyd, żeby nie umieć pływać. 

Także ja myślę, że  to jest może bardzo ryzykowne, ale jak całe społeczeństwo będzie 

popierało ten wniosek, to myślę,  że będziemy długo cieszyć się tym i będziemy mieli  

zaszczyt, że nasze Działdowo rozwija się i uatrakcyjnia. Więcej będzie ludzi, więcej będzie  

turystów.   Jednak   idziemy   w  tym kierunku  - jesteśmy na szlaku i, myślę że, powinniśmy 

popierać takie inwestycje. Dziękuję.  
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Radny  pan Zenon GAJEWSKI:  

Ja miałem nie zabierać głosu. Wypowiadałem się nieraz na temat własnych obaw dotyczących 

inwestycji, ale   tutaj,  szczerze  mówiąc,  koleżanka  radna troszeczkę wymusiła  mój głos. 

No ja bym nie lekceważył problemów bezrobocia. Tych   kilkanaście, kilkadziesiąt miejsc -  

problemów nie rozwiąże. Ja już słyszałem na temat możliwości rozwoju turystyki na naszym 

terenie, kiedy    pani powiedziała, że budowa turbiny wiatrowej w Jankowicach przyciągnie 

turystów,  że będą turyści przyjeżdżać i oglądać turbinę wiatrową. Także ja  nie  bardzo widzę 

tutaj powody  rozwoju turystyki z okazji  basenu, dlatego że przecież baseny są w pobliżu. 

Natomiast wziąwszy pod uwagę malejącą systematycznie    liczbę mieszkańców Działdowo, 

co jest faktem, pan Kordecki stwierdził, że ze względu na  ustawę dotyczącą   śmieci ludzie 

zaczynają  wymeldowywać   te osoby, które  formalnie  są zameldowane.  Znam  wiele  osób, 

które są zameldowane, a  nie ma ich w Działdowie od lat. Są  też setki  osób, które pracują 

poza   Działdowem –  w   ogóle  nie  uczestniczą  w   życiu   naszego miasta – one  są    tylko 

i wyłącznie  na papierze i z tego powodu, myślę że, wielkość tego basenu i jego powierzchnia 

jest adekwatna do potrzeb mieszkańców Działdowa i  twierdzę, że nie ma potrzeby jej 

rozbudowy, dlatego że chętnych nie będzie aż tak za dużo. Dziękuję. 

 
Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI  : 

Proszę państwa, my nie jesteśmy przeciwnikami budowy basenu.  Więcej - pogodziliśmy się 

z   budową   centrum wodnego, tylko  my   uważamy, że  jest  to  inwestycja   nieadekwatna 

do  potrzeb mieszkańców. Ale  chciałem  to  podkreślić, że  my  również  od  lat obserwujemy 

dyskusję na temat budowy czy to basenu, czy aqa parku,  czy centrum wodnego i z całą 

pewnością jest on potrzebny.  Aczkolwiek przemawia przez nas troska o to,  co będzie 

później.  I tylko ten problem chcieliśmy poruszyć, dlatego  że  w   prognozach   finansowych  

nic nie znajdziemy na ten temat, że to ma być jednostka samodzielna budżetowa. Stąd też nie 

jest ona objęta prognozą  finansową i  dopiero jak powstanie  będziemy wiedzieli czy  ona się 

bilansuje, czy ona zarabia. Jeśli ma zarabiać to, oczywiście, można podnieść, panie 

Burmistrzu,   cenę.    Ale     proszę    pamiętać,  że   tutaj decyduje   prawo popytu  i   podaży. 

I    nie   można    ceny w nieskończoność podnosić, bo wtedy mieszkańcy wsiądą w samochód 

i pojadą  do Mławy. Proszę państwa, na temat atrakcyjności miasta też moglibyśmy długo 

mówić. Atrakcyjność może być gospodarcza. Może być atrakcyjność turystyczna. Może być 

atrakcyjność dla przedsiębiorców, kulturalna itd. O bezrobociu też można długo mówić. Jest 

ono wysokie, nawet bardzo wysokie.  Dzisiaj   nikt    o   tym nie   mówi, że w rejestrach 

bezrobotnych nie są ujmowane osoby, które muszą z tych rejestrów się wykreślić z tego 

powodu, że wyjeżdżają zagranicę w    poszukiwaniu    pracy.   A więc  jest to problem, który 

dzisiaj został wywołany i mam nadzieję że  będziemy nad nim dyskutować nie dzisiaj, ale 

może w przyszłym roku  - takie jest moje życzenie. Dziękuję. 
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Radny pan Edward RADOMSKI : 

Tym razem w swoim imieniu. Został  wywołany temat pewnych   nadziei   czy    upatrywań  

na rozwój miasta w kontekście turystyki i chciałbym w tym momencie  namówić pana 

Przewodniczącego Rady, aby podjął inicjatywę z panem Starostą Działdowskim, żeby 

zweryfikować programy, które u pana Starosty są  z urzędu robione. I  te nasze nadzieje, 

upatrywania z naszymi losami miasta i inwestycji pro-turystycznych, żeby  po prostu ciągnąć 

i   rozbudowywać w tym sensie, żeby te nasze nadzieje miały szansę spełnienia się. To znaczy 

chodziłoby mi o to, żeby  wypunktować   dokładnie   te działania, które wspólnie ze Starostą 

Działdowskim byłyby  realizowane  na przestrzeni  lat  na  terenie  miasta  Działdowo i wtedy 

jakąś gwarancję będziemy mieli. Natomiast my, jako Rada  nie mamy  komórek, ludzi, którzy  

z urzędu się problemem turystyki zajmują, bo to nie jest nasze zadanie. Natomiast 

moglibyśmy mieć swoich przedstawicieli na tej działce w powiecie, no   z tej dyskusji 

wynika, że taka potrzeba by zaistniała. Być może udałoby się stworzyć jakieś ciało, jakąś 

komisję, jakąś grupę, która by te nasze aspiracje i oczekiwania - nawet radnej Waszczakowej 

odnośnie planów na placu Mickiewicza, które   idą   z   oporami itd. –  może w skali wspólnej 

komisji  u Starosty  dałoby się rozruszać wreszcie. Dziękuję.   

 
Pan Marian ODACHOWSKI  -  Przewodniczący Rady :  

Rozważę, panie radny.  

 
Pan Sławomir HOFFER - Wiceprzewodniczący Rady :  

Jeżeli już została przywołana turystyka naszego miasta, to  wiadomo, że jesteśmy pierwszą 

miejscowością bez jeziora patrząc od centrum Polski. Kawałek   dalej już  jeziora są, czyli 

jesteśmy i w dobrej sytuacji,  bo blisko  jezior  i w złej, bo ich nie mamy. Prowadziliśmy  

rozmowy z wicestarostą  na  temat starań o  pozyskanie pieniędzy unijnych w skali   powiatu   

na  połączenie rzeki  działdowskiej  i lidzbarskiej.  Kiedyś   taki   kanał był i myśl jest taka, 

żeby to przywrócić;  oczyścić  te  rzeki, żeby  nie  tylko  na  Krutyni mieszkańcy   zarabiali  

na       kajakach.       Chcielibyśmy         ten        kierunek    na    naszym     terenie   rozwinąć   

i    w kontekście też basenu możemy się stać nie centrum turystycznym, ale przedmieściem 

turystycznym. Dziękuję.  

 
        Po czym podjętą 16 głosami ”za”, przy 5 głosach „wstrzymujących się” 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXII/201/12  

 
Rada uchwaliła budżet miasta na rok 2013.  
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Ad pkt 18 

 
        Podjęcie uchwały w  sprawie   zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Miasta 

Działdowo  na lata 2010-2015 : 

 
Pani Iwona SKRZYPEK-KELLER  -  Naczelnik   Wydziału   WRP omówiła projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Miasta Działdowo  na lata 

2010-2015. 

 
Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady przypomniał, że projekt został 

zaopiniowany pozytywnie przez Komisję Budżetu i Finansów oraz przez Komisję Gospodarki 

i Ochrony Środowiska. 

 
        Po czym  podjętą  14 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXII/202/12 

 
Rada  dokonała  zmian w Wieloletnim  Planie Inwestycyjnym Miasta Działdowo na lata 

2010-2015.  

 
 
Ad pkt 19 

 
        Podjętą  jednomyślnie, tj.  15 głosami „za” 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXII/203/12 

 
Rada uchwaliła roczny program współpracy z organizacjami pozarządowymi.  

 
Ad pkt 20 

 
        Podjętą  17 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXIII/204/12 

 
Rada wyraziła   zgodę   na    nieodpłatne   przejęcie na własność Gminy-Miasto Działdowo  

do gminnego   zasobu nieruchomości działki oznaczonej nr 163 o obszarze 0,0293 ha będącej 

własnością Skarbu Państwa.   
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Ad pkt 21 

 
        Podjętą jednomyślnie, tj. 17 głosami „za”  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXIII/205/12 

 
Rada wyraziła zgodę na nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości położonych w Działdowie przy ulicy Pileckiego  na rzecz Gminy-

Miasto Działdowo.  

 
 
Ad pkt 22 

 
        Jednomyślnie, tj. 17 glosami „za” Rada podjęła  

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XXIII/206/12 

 
w   sprawie   wyrażenia zgody na sprzedaż  w  trybie bezprzetargowym  nieruchomości         

położonej        w     Działdowie     przy     ul. Skłodowskiej,     przeznaczonej na poprawienie 

warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej oraz ustanowienia służebności 

gruntowej. 

 
Ad pkt 23 

 

        Podjętą 16 głosami „za”, tj. jednomyślnie 

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXIII/207/12 

 
Rada przyjęła Program Usuwania Wyrobów Zawierających Azbest z Terenu Miasta 

Działdowo na lata 2012-2032. 

 

Ad pkt 24 

 

        Rozpatrzenie skargi pana Kazimierza  Schmidta  na działalność  Burmistrza Miasta 

Działdowo : 

 
Pan Marian ODACHOWSKI   - Przewodniczący Rady :  

Tę skargę   wstępnie   rozpatrzyła    Komisja Gospodarki i Ochrony Środowiska, która 

wniosła  o  uznanie  jej  za   bezzasadną  i  w  związku z  tym taki  projekt  uchwały  wraz   ze  
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stosownym uzasadnieniem i pouczeniem został przygotowany. Czy ktoś z państwa ma jakieś 

pytania albo uwagi  do proponowanego projektu uchwały ? Nikt z radnych się nie zgłosił.  

 

        Po czym Rada podjętą 16 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” ( 1 radny 

wyłączył się z głosowania)  

                                       U c h w a ł ą   Nr XXII/208/12 

 
uznała za bezzasadną skargę pana Kazimierza Schmidta na działalność  Burmistrza Miasta 

Działdowo.  

 

Ad pkt 25 

 

        Odpowiedzi na zapytania : 

 
Pan Sławomir HOFFER -  Wiceprzewodniczący Rady :  

Ja chciałbym się odnieść  do zapytania pana Przewodniczącego Zielińskiego. Otóż sprawa 

asfaltu dotarła do mnie od mieszkańców jeszcze przed odbiorem wiaduktu, czyli ponad 

miesiąc temu. Przekazałem sprawę do Przewodniczącego    jednej z Komisji ; odbyliśmy 

spotkanie  na terenie, żeby się upewnić. W innym dniu ściągnąłem budowlańca  drogowego, 

który też te wątpliwości   podtrzymał. Oficjalnie skierowałem sprawę do dwóch Komisji, tj.   

Komisji   Gospodarki  i  Ochrony Środowiska oraz Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego. Na   jednej z  tych  Komisji została sprawa przegłosowana   i poszło zapytanie 

do inspektora nadzoru, że taka sytuacja zaistniała i odczytam część odpowiedzi pana 

inspektora „...Nawierzchnia  asfaltowa    układana jest   układarką   posiadającą   system     

zagęszczania, a stosowne walce posiadają układy wibracji . Mimo tych technicznych narzędzi 

bardzo ważny  jest  ruch  pojazdów, który  odbywa  się  po  świeżo    ułożonej nawierzchni. 

W ciągu kilkunastu pierwszych dni,  przy korzystnych warunkach pogodowych następuje 

zamykanie się podatnej nawierzchni- tu tego procesu nie było...”. I  później omawia jeszcze, 

jakie poczynił w tym temacie   uwagi i na koniec „... Proponuję przeprowadzić przegląd 

gwarancyjny  w    maju 2013 roku   i   jeśli   do   tego czasu    nawierzchnia nie zamknie się 

na   wskazanym odcinku  nadzór  zaproponuje  technologię   naprawy”.   Takie pismo mam 

od inspektora nadzoru, skierowane do Burmistrza na wniosek Komisji Gospodarki i Ochrony 

Środowiska. Dziękuję. 

 
Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady Panie Burmistrzu, pragnę też dodać, 

że pan Przewodniczący  Ekologicznego Związku udzielił odpowiedzi na pytanie pana Marka  
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Dwórznika, a więc może się pan czuć zwolniony, chyba  że ma pan coś  do dodania. Bardzo 

proszę.  

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ   - Burmistrz Miasta :  

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Odpowiadając na pytania, rzeczywiście w dniu dzisiejszym będę zwolniony z wielu 

odpowiedzi, bo i będę się posiłkował również   panią naczelnik Iwoną Skrzypek-Keller.  

        Jeżeli chodzi o pierwsze pytania pana radnego Zenona Gajewskiego odnośnie 

upamiętnienia  tych, co polegli - lasku Żwirskiego.   W tej   materii już zostały poczynione 

pewne działania. Z  inicjatywą  wyszedł   do  mnie  ksiądz  proboszcz   Marian  Ofiara  około  

miesiąca  temu.  I  już  na pierwszym spotkaniu  doszliśmy do wspólnego wniosku, że warto 

w tę materię zaangażować Towarzystwo Miłośników Ziemi Działdowskiej, łącznie z panem 

radnym Grzegorzem Mrowińskim, który na temat miejsc pochówków na terenie miasta 

dysponuje  bodajże największą wiedzą w Działdowie. Także  z nim też rozmawiałem 

odnośnie tekstu, jaki miałby się znaleźć na  tablicy upamiętniającej. I, myślę że, do tego celu 

wykorzystamy  kamień, który  kolej miała w swoim czasie przy nasypie, przy ulicy 

Kolejowej.  Ten   kamień  jest na placu u pana Orzechowskiego.   Możemy   go  wykorzystać 

i - wzorem  kamienia,  który   jest  przez  zamkiem – jedną  stronę   zeszlifować, umieścić  

napis i w stosownym miejscu lasku Żwirskiego umieścić.  Łącznie być może z postawieniem 

obok  krzyża,  żeby upamiętnić  tych,  którzy  zginęli,  a byli chrześcijanami. Ale za tę sprawę 

wspólnie  - myślę że i pan radny Zenon Gajewski  też  się  zaangażuje w to – weźmiemy się 

na początku następnego roku.   I, myślę że, gdzieś   kwiecień, maj   powinniśmy upamiętnić 

to,  czy ewentualnie  powiązać  to z odpustem świętej Katarzyny Aleksandryjskiej, bo to jest 

w bliskim   sąsiedztwie   i na terenie   Parafii.   Ale  to  już   są   szczegóły,  które  będziemy 

w węższym gronie omawiać. 

        Biogazownia – omówiona, 

        Pani Milewska mówi o tych, którzy z nadmierną prędkością jeżdżą na ulicy 

Konopnickiej i, oczywiście, kradną jeszcze znaki ograniczenia prędkości. W tej sprawie 

porozmawiam z dwoma moimi służbami, a więc Miejską Służbą Drogową, która  jest 

odpowiedzialna za oznakowanie w mieście oraz  ze Strażą Miejską, która po to została 

wyposażona - zresztą na wniosek radnych - w fotoradar, żeby go używać.  Także pewnie 

zwiększą się tam służby  i być może, że  one   spowodują,  że   zmotoryzowani  będą jeździli 

z mniejszą prędkością.  

       Jeżeli   chodzi  natomiast o ratusz, o  który  pyta zarówno pan radny Michał Struzik,  jak 

i pan radny Grzegorz Mrowiński,  to na te pytania bardziej szczegółowo odpowie pani 

naczelnik, Iwona Keller.  
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        Odpowiadając jeszcze na pytania pana Zielińskiego - co z tablicą informacyjną? Otóż   

tablica informacyjna przy  sklepie PRIM została postawiona łączenie ze słupem 

ogłoszeniowym. Także  informacje dotyczące działalności osiedla można swobodnie w tej 

tablicy informacyjnej Urzędu Miasta też umieszczać.  Z ramienia Urzędu zajmuje się tym 

pan Skonieczek  i , oczywiście, będzie panu służył kluczem, czy ewentualnie udostępni panu 

klucz, żeby pan mógł też tam  swoje ogłoszenia  wieszać. 

        Natomiast mówi  pan o  inwestycjach, których  nie   ma, w postaci  koszy. Nie, to   nie 

są zadania inwestycyjne.  Jeżeli chodzi o  ilość i rozmieszczenie koszy na śmieci, to  tym 

zajmuje się  Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej i, myślę że, 

bezpośrednio już z nimi, jeżeli jest taka potrzeba i jest przyzwolenie. Bo  bardzo często się 

zdarza, że właściciele posesji sobie  nie życzą, żeby przy ich posesji postawić kosz na śmieci. 

Ale tam, gdzie tylko to jest potrzebne i możliwe, to te kosze stawiamy.  Ostatnio  

zamówiliśmy  dosyć   sporo tych   koszy, żeby uzupełnić i, myślę że,  starczy   ich  również 

na osiedle nr 3,  które pan reprezentuje. Dziękuję 

 
Pani Iwona SKRZYPEK-KELLER  -  Naczelnik Wydziału WRP :  

Szanowni państwo, w skrócie postaram się przedstawić, jak wygląda obecnie sytuacja 

dotycząca adaptacji budynku ratusza w Działdowie na Interaktywne Muzeum Państwa 

Krzyżackiego. Otóż termin realizacji umowy upłynął 16 listopada b.r. i od tego dnia 

wykonawca pozostaje w stosunku do nas w zwłoce. W dniu 12 listopada br. wykonawca 

poinformował nas, że w dniu  9  listopada 2012  roku  w  trakcie  prac ziemnych związanych 

z budową lamp oświetleniowych oraz przyłączy elektrycznych przy budynku ratusza 

natrafiono na fragmenty nieznanych reliktów. Prace ziemne prowadzone są cały czas pod 

nadzorem  archeologicznym  zgodnie   z  uzyskanym pozwoleniem i archeolog nadzorujący 

te prace wstrzymał prace ziemne wokół budynku ratusza do czasu podjęcia decyzji przez 

Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. W dniu 13 listopada 2012 roku  przedstawiciel 

Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków dokonał wizji lokalnej miejsca, w którym 

natrafiono na wyżej wymienione relikty. Wykonawca w dniu 15 listopada br. złożył do nas 

wniosek o zmianę terminu.  Ponieważ  wniosek był niekompletny z punktu widzenia umowy 

i niezgodny z zapisami umowy – została  udzielona  taka   właśnie odpowiedź    wykonawcy 

i ten termin nie został przedłużony. Umowa nie została zaneksowana. W dniu   dniu 16 

listopada decyzją Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków wstrzymano wszelkie prace 

ziemne związane z inwestycją i nakazano przeprowadzenie dodatkowych badań 

archeologicznych.   W   dniu 18   grudnia br. wykonawca ponownie złożył   do nas wniosek  

o przedłużenie terminu. Obecnie ten wniosek wysłaliśmy do inżyniera kontraktu  o zajęcie 

stanowiska i   czekamy   na    uzyskanie  informacji  od  inżyniera   kontraktu  -  jak on się na  
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to zapatruje. Równolegle w tym samym czasie jako beneficjent wystąpiliśmy do  instytucji 

zarządzającej, tj. do Urzędu Marszałkowskiego  o zajęcie stanowiska w sprawie możliwości 

wydłużenia terminu realizacji całego projektu i taką zgodę od Urzędu Marszałkowskiego 

otrzymaliśmy. A   mianowicie  w chwili obecnej cały projekt, czyli   rzeczowe zakończenie 

zostało przedłużone do 24 marca 2013 roku,  natomiast zakończenie finansowe zostało 

przesunięte  na dzień 29 kwietnia 2013 roku. Nie jest to jednak tożsame z aneksowaniem 

umowy z wykonawcą. Tutaj decyzja nie została jeszcze   podjęta.. Dziękuję.  

 
Pan Marian ODACHOWSKI   - Przewodniczący Rady :  

Ze swej   strony  odnosząc  się    do pytania, zarzutu pana radnego Gajewskiego  chciałem 

tylko powiedzieć, że nie odczytałem całego wniosku z powodu dążenia do oszczędności 

czasowych. Ale tak,    jak     inne   pisma,    czy   wnioski, które państwu staram się w skrócie 

przedstawić   są   do wglądu, tak i   ten wniosek – jest do wglądu bądź możemy 

zainteresowanym go  skresować.    

 
Radny pan GAJEWSKI: 

Tylko tyle, że   oszczędność    czasowa – delikatnie    mówiąc – jest    trochę     podejrzana, 

bo przeczytanie tego najwyżej minutę by zajęło, więc nie widzę tu oszczędności. Ale   dajmy 

temu spokój, bo to i tak już nie ma znaczenia.    

 
Pan ODACHOWSKI  -  Przewodniczący Rady ;  

Dziękuję. Ważne , żeby sprawa szła do przodu  - jak mówi pan Burmistrz.  

 
Pan Ryszard DUCHNA  -  Zastępca Burmistrza :  

Jeszcze  jestem winny odpowiedź panu Zenonowi. Ja wyjaśniałem, że  w miejscu, które 

określono jako istniejąca zatoka nie da się postawić  wiaty. Ale pan Zenek już ze mną 

rozmawiał, że on by chciał to mieć na piśmie i  takiej odpowiedzi na piśmie udzielimy. 

 
Ad pkt 26 

 
        Wolne wnioski i informacje : 

 
Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  -  Burmistrz Miasta :  

Chciałbym poinformować wszystkich państwa, że w poniedziałek od godzinie 23 do godziny 

1 będzie  mini imprezka przy Ratuszu, połączona z orędziem Noworocznym Burmistrza 

Miasta Działdowa. Będzie muzyka, będzie możliwość  złożenia sobie życzeń i pobawienia 

się przy muzyce,  ale również oglądania wspaniałych fajerwerków, które na przywitanie  
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Nowego Roku zostały     zafundowane. Oprócz tego  państwa radnych i przewodniczących 

osiedli chciałbym zaprosić na 17 stycznia, a więc  w 93. rocznicę przyłączenia Działdowa do 

Polski   na uroczystą galę wręczenia statuetek „Katarzynki” i po tej uroczystej gali 

przewidziany jest koncert gwiazdy wieczoru pani Edyty Gepert. (Burmistrz wręczał 

zaproszenia radnym i przewodniczącym zarządów osiedli)  

 
Radny pan Edward RADOMSKI : 

Chciałbym państwu powiedzieć, że na ostatniej radzie budowy  ratusza w imieniu państwa, 

jak i  mieszkańców  poprosiłem wykonawcę, żeby w noc sylwestrową , noworoczną oświetlił 

Ratusz według już  nowych punktów, które są. Podobno, tak zapewnił, że iluminacja ratusza 

w wieczór sylwestrowy będzie – także dodatkowa atrakcja oprócz fajerwerków, o których 

mówił pan Burmistrz - będziemy mieli iluminację Ratusza. Dziękuję. 

 
Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady :  

Mogę     uzupełnić   jeszcze     wypowiedź   pana   Radomskiego : Ta iluminacja    już     jest 

w formie  próbnej do obejrzenia.  

Rok 2012 pracowity, trudny  zbliża się do końca.  Pan Burmistrz co swoje  powie w orędziu 

Noworocznym pod Ratuszem, a  ja ze swej strony chciałbym wszystkim państwu radnym, 

pracownikom,  przewodniczącym osiedli, mieszkańcom Działdowa   złożyć serdeczne, fajne 

życzenia Noworoczne na nadchodzący 2013 rok.  Oby  był   lepszy, bardziej  optymistyczny  

i Alleluja, i do przodu - jak mówi pan Burmistrz.  

   
Ad pkt 26 

 
Pan  Marian  ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady :  

        Zamykam XXII sesję Rady Miasta Działdowo.  

         

Protokołowała                                                                        Przewodniczący Rady  

Grażyna Nadratowska                                                                                              Marian Odachowski   


